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Ύψωση της 
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Σημαίας στο 
Τορόντο

από το Ελληνικό προξενείο Τορόντο, στο Κοινοβούλιο του οντάριο

από την Ελληνική Κοινότητα Τορόντο, στο Δημαρχείο Τορόντο

ΣΕΛΙΔΑ 16

Η κούρσα για την ανάδειξη του επόμενου δημάρχου 
του Τορόντο έχει ξεκινήσει επίσημα, καθώς οι υποψήφιοι 
προσήλθαν τη Δευτέρα στο δημαρχείο για να βάλουν τα 
ονόματά τους στο ψηφοδέλτιο.

Η περίοδος υποβολής υποψηφιοτήτων για τις 
επαναληπτικές εκλογές της 26ης Ιουνίου άνοιξε 
επίσημα στις 8:30 π.μ. σε ένα μεγάλο πεδίο υποψηφίων 
που έχουν ήδη δηλώσει ότι σκοπεύουν να θέσουν 

Μνημόσυνο 
των Πεσόντων 
Κυπρίων 
Αγωνιστών 
της ΕΟΚΑ 
στο Τορόντο

Σε εξέλιξη η κούρσα 
για τη δημαρχία του Τορόντο

υποψηφιότητα. Η περίοδος υποβολής 
υποψηφιοτήτων λήγει στις 2 μ.μ. στις 12 
Μαΐου.

Οι υποψήφιοι μπορούν να ξεκινήσουν τη 
συγκέντρωση χρημάτων για τις εκστρατείες 
τους μόνο εφόσον έχουν εγγραφεί - ένα 
ισχυρό κίνητρο για να μπουν στον αγώνα 
όσο το δυνατόν νωρίτερα.

Μεγάλος είναι ο αριθμός των υποψηφίων 
τις εβδομάδες μετά τη σοκαριστική 
παραίτηση του πρώην δημάρχου John Tory 
τον Φεβρουάριο. Ο Τόρι παραιτήθηκε αφού 
παραδέχθηκε ότι διατηρούσε εξωσυζυγική 
σχέση με μια υπάλληλο που εργαζόταν στο 
γραφείο του.

Ο κατάλογος περιλαμβάνει νυν και 
πρώην δημοτικούς συμβούλους, έναν πρώην αρχηγό 
της αστυνομίας και έναν πρώην επαρχιακό υπουργό 
Παιδείας.

Ο Ζακ Σπάισερ, αναπληρωτής καθηγητής στο 
Πανεπιστήμιο του Γιορκ, λέει ότι οι υποψήφιοι έχουν ένα 
σύντομο χρονοδιάγραμμα για να 
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Συμπληρώσαμε 40 χρόνια στην υπηρεσία του Ελληνισμού. Είμαστε 
ένα από τα πρώτα ελληνικά φαρμακεία του Τορόντο. Χάρη στην 
προτίμησή σας και την αγάπη σας ξεχωρίσαμε. Γίναμε ένα από τα 
πιο δημοφιλή φαρμακεία. Το χρωστάμε σε σας. Σας ευχαριστούμε 
θερμά και σας προσκαλούμε κι αυτή τη χρονιά να συνεχίσετε να 
μας επισκέπτεσθε διότι θα έχουμε στο άμεσο μέλλον.... εκπλήξεις!!! 
Διαθέτουμε ειδικευμένο προσωπικό. Δε χρεώνουμε τα $2.00 για 
τους συνταξιούχους.  Διαθέτουμε τα πιο πολλά εμβόλια που 
κυκλοφορούν.

ΣΑΣ ΕΥΧΑΡΙΣTΟΥΜΕ!

PAPE
DRUG MART

ΕΛΛΗΝΙΚΟ ΦΑΡΜΑΚΕΙΟ
Ανοικτά από Δευτέρα έως Παρασκευή 9πμ-6μμ

Σάββατο 9πμ - 2μμ
Διευθυντής/Ιδιοκτήτης Θεοφάνης Χαλκούσης

• Εκτελούμε συνταγές παντός είδους
• Δεχόμαστε όλες τις ασφάλειες
• Εχουμε μεγάλη ποικιλία σε βιταμίνες

• Πιεσόμετρα ηλεκτρονικά
• Είδη για διαβητικούς
• Ηλεκτρικοί μετρητές για ζάχαρο

416.461.3581
email:  751papedrugmart@gmail.com

751 Pape Avenue, Toronto ON M4K 3T1
Δίπλα στο Pape Subway

απο ΣΕλιΔα 1

Συνάντηση με την πρέσβη του Καναδά 
στην Αθήνα, Anna-Karine Asselin 
πραγματοποίησε ο Υπουργός Τουρισμού 
Βασίλης Κικίλιας.
Όπως επισημαίνεται, η συζήτηση έγινε σε 
ιδιαίτερα φιλικό κλίμα με τις δύο πλευρές να 
συμφωνούν για στοχευμένες πρωτοβουλίες 
και ενέργειες έτσι ώστε να ισχυροποιηθεί 
ακόμα περισσότερο το τουριστικό ρεύμα 
ανάμεσα στις δύο χώρες.
Ειδική μνεία έγινε στη στρατηγική σχέση 
των δύο χωρών και στη γέφυρα που 
οικοδομείται από την ιδιαίτερα δυναμική 
παρουσία της ελληνικής ομογένειας στον 
Καναδά.

Οι πτήσεις
Ισχυρός μοχλός για τη επίτευξη των 

στόχων αποτελούν οι απευθείας πτήσεις της 
Air Canada (Τορόντο- Αθήνα και Μόντρεαλ- 
Αθήνα) οι οποίες ήδη έχουν ξεκινήσει από 
τις 28 Μαρτίου και θα συνεχιστούν μέχρι το 
τέλος Οκτωβρίου με πιθανή επέκταση τον 

Νοέμβριο.
Αναφορικά με την Air Transat, οι απευθείας 

πτήσεις από Τορόντο και Μόντρεαλ για το 
«Ελ. Βενιζέλος» θα πραγματοποιούνται 
από τον Μάιο μέχρι τον Οκτώβριο. tile50-
media-centre-600x267

Αύξηση στις 
προγραμματισμένες αφίξεις

Δίνοντας το στίγμα της νέας σεζόν του 
2023 η υφυπουργός Τουρισμού Σοφία 
Ζαχαράκη είχε σταθεί πριν από λίγες 
ημέρες στις επιδόσεις του Ιανουαρίου, 
αναφέροντας ότι τα έσοδα σημείωσαν 
αύξηση 72% και οι αφίξεις 86% σε σχέση με 
το 2022. Μάλιστα, πρόσθεσε ότι το δίμηνο 
Ιανουαρίου – Φεβρουαρίου καταγράφηκε 
αύξηση 51% – σε σχέση με πέρυσι – στα 
περιφερειακά αεροδρόμια, ενώ συνολικά 
για τη φετινή χρονιά «οι προγραμματισμένες 
πτήσεις υπολογίζονται σε 15% παραπάνω 
από το 2019, πριν την πανδημία».

Ξεκίνησαν 
οι απευθείας 
πτήσεις από 
Τορόντο και 
Μόντρεαλ στο 
«Ελ. Βενιζέλος»

Συνάντηση Βασίλη Κικίλια 
με την πρέσβη του Καναδά
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1913
Εμμανουήλ Αργυρόπουλος
Ο ανθυπολοχαγός Εμμανουήλ Αργυρόπουλος, 
πιλοτάροντας ένα «Μπλεριό 11», χάνει τη ζωή του, 
λόγω πτώσης του αεροσκάφους του. Είναι ο πρώτος 
νεκρός της ελληνικής πολεμικής αεροπορίας.

1917
Ο Βλάντιμιρ Λένιν, έχοντας επιστρέψει στην Αγία 
Πετρούπολη από την Ελβετία, λαμβάνει ηγετικό ρόλο 
στο κίνημα των Μπολσεβίκων, δημοσιεύοντας τις 
«Θέσεις του Απρίλη».

1932
Ο αμερικανός χημικός Τσαρλς Γκλεν Κινγκ 
κατορθώνει να απομονώσει τη βιταμίνη C.

1949
Δώδεκα έθνη υπογράφουν τη Διακήρυξη του Βορείου 
Ατλαντικού, δημιουργώντας το ΝΑΤΟ.

1960
«Η ένταξη της Ελλάδας στην Ευρωπαϊκή Κοινή 
Αγορά θα αποτελέσει δοκιμασία, όχι μόνο για τη 
βιομηχανία, αλλά και για όλη τη χώρα, η οποία 
προσέρχεται στην Κοινή Αγορά με ολόκληρο 
τον φόρτο των αμαρτιών τού άμεσου ή έμμεσου 
παρεμβατικού παρελθόντος», αναφέρει ο πρόεδρος 
του απελθόντος Δ.Σ. του Συνδέσμου Ελλήνων 
Βιομηχάνων (ΣΕΒ) Γεώργιος Δράκος («ΙΖΟΛΑ») στην 
έκθεση πεπραγμένων της διοίκησης.

1968
Αμερικάνος, Τρόντζος, Ζούπας, Τσάβας, Βασιλειάδης, 
μετά τη λήξη του ιστορικού τελικού.
Η ΑΕΚ στέφεται κυπελλούχος Ευρώπης στο μπάσκετ 
και γίνεται η πρώτη ελληνική ομάδα που καταφέρνει 
κάτι τέτοιο. Νικά στο Παναθηναϊκό Στάδιο τη Σλάβια 
Πράγας με 89-82, ενώπιον 80.000 θεατών - ρεκόρ 
όλων των εποχών για αγώνα μπάσκετ στην Ελλάδα 
και ολόκληρη την Ευρώπη.

© SanSimera.gr

4 ΑΠΡΙΛΙΟΥ

Σαν σήμερα
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 Ουρανο...
      ...κατέβατα 

ΣΕ Καλα ΧΕρια. ΣΕ ΚαλΕΣ ΤιΜΕΣ.
                  = ΕΞοιΚοΝοΜΗΣΤΕ

Για οποιαδήποτε ασφάλεια θέλετε,
τηλεφωνήστε πρώτα στη φίλη σας

ρούλα Μαργαρώνη
1414 King Street East
 Unit 26
(289) 316-0568
margaronis@allstate.ca

R

*Ισχύουν όροι και προϋποθέσεις
Εμπορικό σήμα    που χρησιμοποιείται υπό την άδεια της Ασφαλιστικής AllstateR

Καλέστε 
πρώτα την

allstate

• αυτοκινήτου • οικίας 
• ζωής • ταξιδιωτική

JOB POSTING
Part of the thriving Greek Orthodox Community of Toronto. There are several 
Greek Community of Toronto Parishes situated in the heart of Toronto that serve 
the Christian Orthodox faithful  throughout the year.

Our churches are seeking a reliable and dedicated Custodian to serve our par-
ishes. The custodian will be responsible for ensuring the cleanliness and mainte-
nance of the church property. This is a full-time position that requires the ability to 
work flexible hours, including evenings, weekends and holidays.

Responsibilities:
• Maintain the cleanliness and upkeep of the church property, including the sanctu-
ary, restrooms, and other facilities.
• Ensure that the church is properly prepared for all religious services/sacraments 
events and activities.
• Coordinate with other staff members and volunteers to ensure that all aspects of 
the church operations run smoothly.
• Maintain an inventory of supplies and equipment necessary for the maintenance 
of the church property as well as religious services/sacraments.

Requirements:
• Custodial or maintenance work preferred.
• Must be willing to work flexible hours, including weekends and holidays.
• Must be able to pass a criminal background check

If you are a reliable and dedicated, and faithful individual with a passion for main-
taining a clean and welcoming environment for our church community, we en-
courage you to apply for this exciting opportunity. We offer competitive pay and 
benefits. To apply, please submit your resume for this position to 

info@togreekcom.org
Greek Community of Toronto | www.greekcommunity.org

-Σκλάβε τι κάνεις, έχουμε πολύ καιρό 
να τα πούμε.

-Καλά είμαι μικρέ μην ανησυχείς για 
εμένα. Εσύ πες μου πως είσαι.

-Καλά είμαι και εγώ, αν εξαιρέσεις το 
καθημερινό τρέξιμο και το άγχος που 
έχω.

-Τα βλέπω μικρέ, άλλωστε το άγχος 
έχει μπει για τα καλά στις ζωές σας.

-Τα βλέπεις Σκλάβε,αλλά δεν βοηθάς 
λίγο την κατάσταση. Σταμάτα να γελάς 
μιλάω σοβαρά.

-Παρόλες τις δυσκολίες που έχεις δεν 
το βάζεις κάτω μικρέ. 

-Είδες είμαι σκληρό καρύδι.
-Άσε τα λαμόγια να βαράνε μικρέ και 

μην μασάς.
Όσο στέκεσαι όρθιος δεν έχεις να 

φοβάσαι τίποτα.Τα δύσκολα είναι για 
τους δυνατούς, στο τέλος μόνο σε καλό 
θα σου βγει.

-Έχουν λογική τα λεγόμενά σου 
Σκλάβε, έχει ξεφύγει τελείως όμως ο 
κόσμος.

Θέλεις να ακούσεις τι έμαθα πριν 
από λίγες ημέρες;

- Για πες μικρέ.
Λένε ότι έχω συνέταιρο στο Kings. 

- Άστους να λένε...
- Όχι Σκλάβε θέλω να μάθω ποιόν έχω 

συνέταιρο,να αναλάβει τουλάχιστον τα 
μισά έξοδα.

-Θα ακούσεις πολλά μικρέ και άλλα 
τόσα, μην λέμε πάλι τα ίδια.

Εγώ παρατηρώ κάθε εβδομάδα 
κάποιον από εδώ ψηλά που είμαι, να 
ψάχνει την εφημερίδα για να διαβάσει 
τα κείμενά σου. Για να έχει τέτοια κάψα, 
σημαίνει πως είναι ρουφιάνος κάποιου.

-Για να το λες εσύ έτσι θα είναι.
Δεν θα μου πεις όμως ποιος είναι;
-Δεν μπορώ να διακρίνω καλά το 

πρόσωπό του. Από το περπάτημά του 
όμως μικρέ καταλαβαίνω ότι είναι από 
τη Mississauga.

-Σκλάβε με δουλεύεις τώρα. Είναι 
δυνατόν από το περπάτημα κάποιου 
να καταλαβαίνεις από ποιο μέρος είναι;

-Έχεις πολλά ακόμη να μάθεις μικρέ.
- Καθόλου απίθανο εδώ που τα λέμε 

Σκλάβε.
Τον τελευταίο καιρό είδανε πολλά τα 

μάτια μου και ειδικά από ανθρώπους 
που θεωρούσα δικούς μου.

Όλα τα περιμένω πλέον, τίποτα δεν 
μου κάνει εντύπωση.

-Ας πρόσεχες μικρέ. Όταν δίνεις αξία 
σε ανθρώπους που δεν αξίζουν, αυτά 
παθαίνεις.

-Νά'σαι καλά Σκλάβε.
- Εγώ για το καλό σου στα λέω μικρέ.
Έννοια σου όμως και όλοι στο τέλος 

παίρνουν αυτό που τους αναλογεί.
Κανείς δεν θέλει το άδικο,ούτε ο Θεός 

ο ίδιος.
-Σωστά Σκλάβε το άδικο δεν το θέλει 

ούτε ο Θεός.
-Άστα όλα αυτά για τώρα και πες μου 

κανένα νέο μικρέ.
-Έγιναν δύο συναυλίες με καλλιτέχνες 

από Ελλάδα την εβδομάδα που μας 
πέρασε.

Την Παρασκευή ήταν η Πέγκυ Ζήνα 
με τον Καραφώτη και το Σάββατο ο 
Μαρκόπουλος με τον Stan.

Έμαθα πως έγινε χαμός και στις δύο 
συναυλίες.

-Αυτά είναι μικρέ. Έρχονται οι φίρμες 
από Ελλάδα για μία βραδιά παίρνουν 
όλο το χρήμα και φεύγουν.Ύστερα 
κάνετε παράπονα ότι τα μαγαζιά δεν 
έχουν δουλειά και ότι ο κόσμος δεν 
βγαίνει έξω.

Και πως να δουλέψουν όταν κάνετε 
τέτοια λάθη.

Αυτές οι συναυλίες συγκέντρωσαν 
μαζί περίπου 2.500 χιλιάδες κόσμο.

Θα μπορούσε όλος αυτός ο κόσμος 
να γεμίσει τα μαγαζιά της παροικίας 
και οι επιχειρηματίες με τη σειρά τους 
να ξοδέψουν πέντε φράγκα πάλι στην 
παροικία.

Περιμένετε εσείς να δείτε το δολάριο 
του Μακρόπουλου και της Ζήνας.

-Έτσι όπως το θέτεις το θέμα Σκλάβε 
δεν έχεις και άδικο.

Όπως το δει κανείς φυσικά.
Έχουν αλλάξει πολύ τα πράγματα 

όμως, δεν είναι όπως παλιά.
Την Παρασκευή θα κάνει μια 

εκδήλωση η Κοινότητα σε συνεργασία 
με το Signature Productions.

Θα γίνει μια Ελληνική βραδιά για την 
νεολαία από 12 ετών μέχρι 18.

Είναι μια πολύ ωραία ιδέα και μακάρι 
να καθιερωθεί.

- Αυτό μάλιστα μικρέ.
Η νεολαία είναι το μέλλον της 

παροικίας.
-Συμφωνώ απόλυτα Σκλάβε.
Ίσως στο μέλλον να αλλάξουν 

τα πράγματα.Η νεολαία μπορεί να 
το καταφέρει αυτό, αρκεί να μην 
ακολουθήσουν τα βήματα των 
παλαιοτέρων.

-Το πιστεύω αυτό που λες μικρέ.
-Σκλάβε βάλε λίγο το χεράκι σου 

μήπως και τα καταφέρω με τις 
δυσκολίες που έχω.

-Θα προσπαθήσω μικρέ αν και δεν 
σου υπόσχομαι τίποτα.

Μην αγχώνεσαι όμως, θα τα 
καταφέρεις για άλλη μια φορά.

Τελικά ο Βλαχάκης κάνει τρομερή 
δουλειά με τον σύλλογο των 
Μεσσηνίων!

Ο χορός τους είχε τεράστια επιτυχία,με 
τον κόσμο που παρευρέθηκε στην 
εκδήλωση να φτάνει τους 1.648.

- Σωστά Σκλάβε.
Ξοδεύει πολύ χρόνο, αλλά έχει 

καταφέρει πολλά. Θα κανονίσω μαζί 
του μια συνέντευξη σύντομα.

Είμαι σίγουρος ότι και από την 
αδελφότητα των Ποντίων πολύ 
σύντομα θα δούμε μεγάλα πράγματα 
μιας και εκλέχθηκε πρόεδρος η κα Νίκη 
Γρηγοριάδη.

-Τώρα που έχουν πάρει την προεδρία 
οι γυναίκες, ίσως να δείτε άσπρη μέρα.

-Μακάρι Σκλάβε. Με τον καιρό θα 
φανούν όλα. 

-Πρέπει να φύγω μικρέ, γιατί με 
περιμένει ο Μεγάλος.

Κοντεύει το Πάσχα και πρέπει να 
οργανωθούμε.

-Έγινε Σκλάβε θα τα πούμε την άλλη 
εβδομάδα.
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Την Κυριακή 2 Απριλίου, σε κλίμα κατάνυξης τελέσθηκε 
επιμνημόσυνη δέηση από τον Θεοφ. Επίσκοπο Πατάρων  
κ. Αθηναγόρα και τον π. Φ. Φιλίππου, επιμνημόσυνη 
δέηση για τους πεσόντες της ΕΟΚΑ, στον Ι. Ν. Αγ. Ιωάννη 
του Βαπτιστή, Τορόντο, ενώ μετά ακολούθησε τελετή στην 
αίθουσα της Κυπριακής Κοινότητας.

Την τελετή τίμησαν με την παρουσία τους ο Ύπατος 
Αρμοστής της Κύπρου στον Καναδά κ. Γεώργιος Ιωαννίδης 
με τη σύζυγό του, ο Γενικός Πρόξενος της Ελλάδος στο 
Τορόντο κ. Παναγιώτης Αντωνάτος, ο Ομοσπονδιακός 
Βουλευτής Καναδά κ. Άρης Babikian, η Πρόεδρος της 
Ελληνικής Κοινότητας κα Μπέττυ Σκουτάκη, ο Δημ. 
Σύμβουλος κ. Νίκος Μαντάς, η Πρόεδρος της Κυπριακής 
Ομοσπονδίας κα Χριστίνα Αμυγδαλίδη, η Πρόεδρος της 
Κυπριακής Κοινότητας Τορόντο κα Ειρήνη Ράμφαλη, που 
ήταν και η τελετάρχης της εκδήλωσης, η Πρόεδρος του 
Κυπριακού Εμπορικού Επιμελητηρίου στον Καναδά κα 
Μάρθα Χέντυ, ο Πρόεδρος της Κυπριακής Κοινότητας 
Μισσισάγκα κ. Νεπομακ, ο επίτιμος πρόεδρος Ποντίων κ. 
Νίκος Χριστοφορίδης, όπως και αντιπροσωπείες από το 
Ελληνικό Κογκρέσσο, την Ομοσπονδία Αρκάδων και της 
ΑΧΕΠΑ.

Μετά την ανάκρουση των Εθνικών Ύμνων Καναδά και 

Ελλάδας-Κύπρου από τον κ. Γεώργιο Κόνναρη, ανεγνώσθη 
από τον κ. Στυλιανό Γεωργίου, Πρόεδρο του Εκκλησιαστικού 
Συμβουλίου της Μεταμορφώσεως του Σωτήρος, ο όρκος 
των αγωνιστών της ΕΟΚΑ και η προκήρυξη του Αγώνα.

Στο συγκινησιακά φορτισμένο κλίμα της εκδήλωσης, 
ακούστηκε το ποίημα τού Ευαγόρα Παλληκαρίδη και 
ακολούθησαν ομιλίες από τον Ύπατο Αρμοστή Κύπρου, 
τον Γενικό Πρόξενο της Ελλάδος στο Τορόντο, τον κ. Άρη 
Babikian, και την κα Χριστίνα Αμυγδαλίδη, διατρανώνοντας 
τον διακαή πόθο των Κυπρίων αδελφών μας να ενωθούν με 
την μητέρα Ελλάδα.

Πόθος που παραμένει ανεκπλήρωτος τη στιγμή που το 
40% της Κύπρου μας, σχεδόν πενήντα χρόνια μετά την 
βάρβαρη και ατιμώρητη εισβολή των τούρκων, εξακολουθεί 
να είναι υπό την κατοχή των βαρβάρων.

Δυστυχώς, αυτόν τον διακαή πόθο των αδελφών μας, το 
κράτος των Αθηνών, όχι μόνο δεν τον συμμερίζεται αλλά 
αντιθέτως φαίνεται να τον υπονομεύει, όπως αποκάλυψε 
η έγκριτη «Εστία» από το βιβλίο του Κωστή Χατζηκωστή 
και είχε αναδημοσιεύσει η «Εβδομάδα» στο προηγούμενο 
φύλλο της.

Υπενθυμίζουμε ότι βάσει αυτών των αποκαλύψεων, 
ο τέως πρόεδρος της Κύπρου, Νίκος Αναστασιάδης 

Μνημόσυνο των Πεσόντων Κυπρίων Αγωνιστών 
της ΕΟΚΑ στο Τορόντο

κατηγορούσε τον «πιστό και δεδομένο» στις ΗΠΑ Έλληνα 
Πρωθυπουργό, Κυριάκο Μητσοτάκη, «ότι προωθούσε 
την ιδέα της διακοπής των γεωτρήσεων της Κυπριακής 
Δημοκρατίας, προκειμένου να εξευμενιστούν οι τούρκοι, και 
ότι τασσόταν υπέρ της κατασκευής αγωγού αερίου Ισραήλ-
τούρκων, ο οποίος θα παρέκαμπτε την Κύπρο!».

Μια αποκάλυψη που, παρά την ιδιαίτατη βαρύτητά της, 
εξακολουθεί να παραμένει αδιάψευστη και «θαμμένη» από 
τα μεγάλα ελληνικά ΜΜΕ, παρά το γεγονός ότι η Ελλάδα 
οδεύει ολοταχώς προς τη διεξαγωγή εκλογών.

Σε κάθε περίπτωση και ως ύστατη ευχή τής «Εβδομάδας», 
ευχόμαστε το αίμα των Αγωνιστών τής ΕΟΚΑ να δικαιωθεί, τα 
σχέδια τού Έλληνα Πρωθυπουργού, Κυριάκου Μητσοτάκη, 
να βρουν τον ανάλογο «τοίχο» και να εμποδιστούν από τον 
νεοεκλεγέντα Πρόεδρο της Κύπρου κ. Νίκο Χριστοδουλίδη 
και επιτέλους, αντί για τον δρόμο της λήθης που θέλει να 
ακολουθήσει η Ελληνική κυβέρνηση, να βρούμε τα σωστά 
πατήματα προς τον δρόμο της Ένωσης των δύο αδελφών 
λαών.

Οι φωτογραφίες είναι ευγενής προσφορά της κ.Μάρθας 
Χέντυ, προέδρου του Κυπριακού Εμπορικού Επιμελητηρίου 
Καναδά.

ΓΡ
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Η τελετή ύψωσης της ελληνικής σημαίας στο Κοινοβούλιο του Οντάριο, 
πραγματοποιήθηκε τη Δευτέρα 27 Μαρτίου, υπό την νηγεσία του Ελληνικού Προξενείου 
στο Τορόντο.

 Την έναρξη της τελετής έκανε ο πρόεδρος του Κοινοβουλίου Ted Arnot. Για την 
σημαντική ιστορική επέτειο της 25ης Μαρτίου μίλησε πρώτος ο Γεν. Πρόξενος της 
Ελλάδας κ. Παναγιώτης Αντωνάτος και αμέσως μετά έγινε η έπαρση της σημαίας και η 
ανάκρουση των εθνικών ύμων Ελλάδας και Καναδά. 

Μεταξύ των εκπροσώπων της κυβέρνησης του Οντάριο και των μελών του 
Κοινοβουλίου παρέστησαν οι βουλευτές, Εφη Τριανταφυλλοπούλου, Άρης Babiki-
an, Peter Tabuns, Mike Schhreiner, John Fraser, Billy Pang και Mitzie Hunter. Tην Ι. 
Αρχιεπισκοπή Καναδά εκπροσώπησε ο Θεοφ. Επίσκοπος Πατάρων κ. Αθηναγόρας και 
την ΕΚΤ ο κ. Ν. Λαμπίρης, πρόεδρος των 4 εκκλησιών.

Παρευρἐθηκαν επίσης, ο πρόεδρος της Παμμακεδονικής Ομοσπονδίας Καναδά κ. 
Γ. Δημητρακόπουλος, η νέα πρόεδρος της Αδελφότητας Ποντίων Τορόντο “Παναγία 
Σουμελά” κ. Ν. Γρηγοριάδη, από την χορηγό της εκδήλωσης, εταιρία ΚΡΙΝΟΣ, ο κ. Α. 
Αλεξάκης και ο  κ. Α. Γεωργιάδης, εκπρόσωποι των παροικιακών μέσων ενημέρωσης, ο 
πρόεδρος του National Ethnic Press and Media Council of Canada κ. Θ. Σάρας και άλλοι 
ομογενείς. Τέλος το χορευτικό της ΕΚΤ παρουσίασε παραδοσιακούς χορούς.

Μετά την τελετή ακολούθησε δεξίωση στην αίθουσα του Κοινοβουλίου. Και του χρόνου!

H Ελληνική Κοινότητα του Τορόντο, με τη σειρά της ύψωσε την Ελληνική Σημαία 
στο Δημαρχείο  του Τορόντο για την εθνική επέτειο της 25ης Μαρτίου, την Παρασκευή 
31 Μαρτίου. Παρευρέθηκαν, ο Θεοφ. Επίσκοπος Πατάρων κ. Αθηναγόρας, ο Γεν. 
Πρόξενος κ. Π. Αντωνάτος, ο Ύπατος Αρμοστής της Κυπριακής Δημοκρατίας κ. Γ. 
Ιωαννίδης, η πρόεδρος της ΕΚΤ κ. Μ. Σκουτάκη  και μέλη του Δ.Σ., η Αντιδήμαρχος 
Τορόντο Jennifer McKelvie, ο Δημ.Σύμβουλος Ν. Μαντάς, η Δημ.Σύμβουλος Paula 
Fletcher και εκπρόσωποι παροικιακών μέσων ενημέρωσης. Η Έφη Σωτηροπούλου 
τραγούδησε τον ελληνικό εθνικό ύμνο!

Ύψωση της Ελληνικής Σημαίας στο Τορόντο
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Η Τηλεόραση της Ομογένειας 

Ο Βασίλης Φάτσης σάς προσκαλεί νά δείτε- Bill Fatsis invites you to watch the 

Live GRECA TV streaming of the 
Independence Parade on SUN 26 March 2023 1:30pm 

Εσείς που δέν μπορείτε νά παραβρεθείτε εκεί, δείτε 

ΖΩΝΤΑΝΑ ΤΗ ΠΑΡΕΛΑΣΗ τής Ελληνικής Κοινότητας 
στήν Greca TV τήν Κυριακή 26 Μαρτιου 1:30μμ 

Χορηγος-Official Sponsor: Λού Βαβαρούτσος 

Γιά Πρώτη Φορά οπουδήποτε, τώρα στήν Πρώτη Παγκόσμια 
Ομογενειακή Τηλεόραση 

Live Hostess: Dora Konomi of Agape Radio-Doralicious Show 

1. Βάζετε στό Google  www.grecatv.ca
2. Επιλέγετε  το Greca TV που λέει «Η Τηλεόραση τής Ομογένειας»

3. Σάς φέρνει στήν ιστοσελίδα τής Greca TV
4. Εκεί, χωρίς εγγραφή, κάνετε κλίκ στό "Greca TV Live Πατήστε Εδώ".

 Enjoy it in your PC-Smart Tel-Tablet-TV set! 
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Ο Τζέρεμι Χάνσεν, συνταγματάρχης 
και πιλότος CF-18 της Βασιλικής 
Καναδικής Αεροπορίας, επιλέχθηκε 
να γίνει ο πρώτος Καναδός που θα 
ταξιδέψει στο διάστημα.
Η NASA και η Καναδική Διαστημική 

Υπηρεσία έκαναν σήμερα την 
πολυαναμενόμενη ανακοίνωση, 
παρουσιάζοντας τους τέσσερις 
αστροναύτες που θα κατευθύνουν 
το επόμενο στάδιο ενός φιλόδοξου 
σχεδίου για τη δημιουργία μιας 
μακροχρόνιας παρουσίας στο φεγγάρι.
Οι άλλοι τρεις αστροναύτες της 

αποστολής Artemis II είναι όλοι 

Αμερικανοί: Christina Hammock Koch, 
Victor Glover και G. Reid Wiseman.
Η Artemis II, η οποία έχει 

προγραμματιστεί να εκτοξευθεί ήδη 
από τον Νοέμβριο του 2024, θα είναι 
η πρώτη επανδρωμένη αποστολή στο 
φεγγάρι μετά την τελευταία αποστολή 
του Apollo που πέταξε το 1972.
Οι τέσσερις αστροναύτες θα βρεθούν 

σε τροχιά γύρω από τη Γη μία φορά 
πριν εκτοξευθούν στο βαθύ διάστημα 
για έναν ελιγμό 8 γύρω από τη σκοτεινή 
πλευρά του φεγγαριού, καθιστώντας 
τον Καναδά και τις ΗΠΑ τις μόνες δύο 
χώρες που θα επιχειρήσουν ποτέ να 
φτάσουν τόσο μακριά.
Το σχέδιο είναι να στείλουν έναν άνδρα 

και μια γυναίκα στο φεγγάρι το 2025, 
στην υπηρεσία του απώτερου στόχου: 
να στείλουν τελικά αστροναύτες στον 
Άρη.

Ο Τζέρεμι Χάνσεν θα είναι ο πρώτος Καναδός 
που θα ταξιδέψει στο φεγγάρι
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Το Σάββατο 1 Απριλίου στην 
Ελληνική Κοινότητα Τορόντο, το 

Toronto District School Board 
(TDSB) γιόρτασε τον Μήνα 

Ελληνικής Πολιτιστικής 
Κληρονομιάς.  Το φετινό θέμα ήταν 

Ευτυχία, Ενθάρρυνση, Ενότητα 
“Joy Engagement and Belonging.” 
Έγιναν αρκετές παρουσιάσεις από 
τα ελληνικά σχολεία Cosburn Mid-

dle School και GA Brown Middle 
School καθώς και από τη χορευτική 

ομάδα της ΕΚΤ. Στην εκδήλωση 
παρευρέθηκε η πρόεδρος της 
ΕΚΤ Μπέτυ Σκουτάκη, ο Γεν. 

Πρόξενος της Ελλάδας στο 
Τορόντο κ.Παναγιώτης Αντωνάτος, 

εκπαιδευτικοί και παιδιά των 
σχολείων.

Ήταν μια όμορφη εκδήλωση με 
πολύ ενθουσιασμό και χρώμα 

Ελλάδας! Συγχαρητήρια σε όλους !

Μήνας Ελληνικής Πολιτιστικής  Κληρονομιάς
ΠΑΡΟΙΚΙΑ
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Easy
p i l l ow pony

12 % Alcohol
=

Spring Fun

TODAY’S BEST
GREEK WINE!

LCBO #15822

SCREW CAP FOR FRESHNESS

FRESH NEW VINTAGE

Fresh crisp delicate aroma 

of citrus fruits, balanced

 with a great finish!

Trebbiano 70%
(Moschofilero 20%, Roditis 10%)

PELOPONNESE
+

+

CHILL TO ENJOY 7  C  -  1 2  C
4 4  F  -  5 0  F

o o

o o

TIME TO GET ANOTHER BOTTLE

AND SAVE $1.00!

NESTOR, A NAME TO TRUST!

SCAN QR-code

Act by January 29th

LIMITED 

TIME OFFER

SAV
E

$ 1.00

Act by April

Ελληνικό πανηγύρι για πρώτη φορά στο Κολλέγιο Upper Canada για 
τον Μήνα Ελληνικής Κληρονομιάς. πραγματοποιήθηκαν ποικίλες 
πολιτιστικές δραστηριότητες, πολλές εκπλήξεις και φιλοξενία με 
γευστικό φαγητό.
οι μαθητές του κολλεγίου ενθουσιάστηκαν από τη μουσική παράσταση 
τη Δήμητρα Κεχριμανίδη στο τραγούδι, τον ιορδάνη ιορδάνου στο 
μπουζούκι και τον Στέλιο Χόη στο πιάνο. Η χορευτική ομάδα της 
Ελληνικής Κοινότητας του Τορόντο έδωσε επίσης παράσταση, με ένα 
εξαιρετικό χορευτικό σόλο από τον Jack ‘24.
 
Χορηγός της όμορφης αυτής πρωτοβουλίας ήταν το ιδρυμα 
πολιτιστικής Κληρονομιάς (HHF). Συγχαρητήρια!

Ελληνικό Πανηγύρι
ΠΑΡΟΙΚΙΑ
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Στις 14 Απριλίου 1821, η μάχη του 
Λεβιδίου στην Αρκαδία σηματοδότησε 

την πρώτη νίκη για την απελευθέρωση.  
Κατά τη διάρκεια αυτής της μάχης 
σκοτώθηκε ένας λιγότερο γνωστός 

ήρωας, ο Αναγνώστης Στριφτόμπολας. 
Την Κυριακή 2 Απριλίου, ο Σύλλογος 

Λεβιδίου Τορόντο και τα μέλη του 
τίμησαν τον πεσόντα ήρωα και 

γιόρτασαν τη νίκη με αρτοκλασία
 στον Ι.Ν. Παναγίας Τορόντο.

Στον φιλικό αγώνα ποδοσφαίρου Αρμενίας και Κύπρου οι οπαδοί της 
εθνικής Αρμενίας κρέμασαν πανώ για να υποστηρίξουν την Κύπρο, 
υπενθυμίζοντας ὀτι η Κύπρος διχοτομήθηκε το 1974 και από τότε το 
βόρειο τμήμα της κατέχεται από τουρκικές στρατιωτικές δυνάμεις

Μετά την έπαρση της σημαίας στο Δημαρχείο του Τορόντο από την ΕΚΤ, η 
πρόεδρος Μπέτυ Σκουτάκη, ο Επίσκοπος Αθηναγόρας και μέλη του Δ.Σ. σε 
αναμνηστική φωτογραφία στο ποσύχναστο σημείο του Δημαρχείου.

ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΚΕσ σΤΙΓΜΕσ

Πρόβες για την θεατρική παράσταση “Νέος Ξανά”, που 
σκηνοθετεί ο Γρηγόρης Τερζάκης, από το θεατρικό εργαστήρι 

ΙΡΙΔΑ. Οι θεατρικές παραστάσεις ξεκινούν στις 21 Απριλίου και 
θα συνεχιστούν στις 22, 23, 29  και 30 Απριλίου.

Οι μαθητές του 
σχολείου “Αριστοτέλης” 

της Ελληνικής 
Κοινότητας Τορόντο 

φτιάχνουν πασχαλινές 
λαμπάδες
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265 Ellesmere Road Scarborough ON M1R 4E4
απολαυστικές γεύσεις που γλυκαίνουν τη ζωή σας !!!

Στη διάθεση σας και αυθεντικός χαλβάς Φαρσάλων για μοναδικές γεύσεις!!!

ΚΑνΑδΑσ

Οι σοροί οκτώ ανθρώπων, που πιστεύεται Τα 
πτώματα δύο ακόμη μεταναστών που έχασαν 
τη ζωή τους προσπαθώντας να περάσουν από 
τον Καναδά στις Ηνωμένες Πολιτείες, βρέθηκαν 
την Παρασκευή, ανεβάζοντας τον αριθμό των 
νεκρών σε οκτώ, μεταξύ των οποίων και δύο 
παιδιά, ανακοίνωσε η αστυνομία στην περιοχή 
Μοχόκ του Ακγουεσάν.

Τα πτώματα έξι ανθρώπων, που 
περιγράφονται ως μέλη δύο οικογενειών 
ρουμανικής και ινδιάνικης καταγωγής, 
βρέθηκαν την Πέμπτη σε μια ελώδη περιοχή 
του ποταμού Σεντ Λόρενς, που σχηματίζει τα 
σύνορα Καναδά-ΗΠΑ.

Ο αρχηγός της αστυνομίας του Ακγουεσάν, 
Σον Ντουλούντ, δήλωσε ότι οι αρχές 
εξακολουθούν να αναζητούν έναν άνδρα, που 
αναγνωρίστηκε ως Κέισι Όουκς, 30 ετών, ο 
οποίος εθεάθη για τελευταία φορά την Τετάρτη 
να οδηγεί μια βάρκα που βρέθηκε δίπλα στα 
πτώματα.

Ένα ελικόπτερο της αστυνομίας εντόπισε τα 

δύο τελευταία πτώματα στο νερό.
«Συνολικά οκτώ πτώματα έχουν πλέον 

ανασυρθεί από τα νερά. Όλοι πιστεύεται 
ότι επιχειρούσαν παράνομη είσοδο στις 
Ηνωμένες Πολιτείες από τον Καναδά», δήλωσε 
ο Ντουλούντ.

Ένα παιδί που ανακαλύφθηκε την 
Παρασκευή ήταν Καναδός πολίτης και μέλος 
της ρουμανικής οικογένειας, δήλωσε ο 
Ντουλούντ. Ανασύρθηκε επίσης το πτώμα 
μιας ενήλικης γυναίκας που πιστεύεται ότι είναι 
υπήκοος Ινδίας.

Η περιοχή είναι γνωστή ως σημείο διέλευσης 
για τη διακίνηση ανθρώπων και λαθρεμπορίου 
λόγω της θέσης της. Τον Φεβρουάριο, η 
αστυνομία του Ακγουεσάν ανέφερε αύξηση 
του λαθρεμπορίου ανθρώπων στην επικράτεια 
των Μοχόκ.

«Δεν είναι η πρώτη φορά που συμβαίνει 
τέτοια τραγωδία στην κοινότητά μας. Είχαμε 
και άλλες απώλειες», δήλωσε ο Μεγάλος 
Αρχηγός Άμπραμ Μπένεντικτ του Συμβουλίου 
Μοχόκ του Ακγουεσάν.

Το δημοτικό συμβούλιο του Τορόντο 
υποστηρίζει τη δημιουργία ενός τρένου 
υψηλής ταχύτητας που θα συνέδεε την πόλη 
με το Μόντρεαλ.

Σε μια πρόταση, το συμβούλιο ενώθηκε 
με την Oshawa για την υποστήριξη της 
δημιουργίας ενός σιδηροδρομικού δικτύου 
υψηλής ταχύτητας κατά μήκος του διαδρόμου 
Κεμπέκ-Τορόντο, το οποίο αξιωματούχοι 
λένε ότι θα μειώσει τις μετακινήσεις μεταξύ 
των δύο πόλεων σε λιγότερο από τρεις 
ώρες.

Μια κανονική διαδρομή με τρένο από το 
Τορόντο στο Μόντρεαλ διαρκεί κατά μέσο 
όρο πέντε ώρες.

«Το τρένο υψηλής ταχύτητας θα μπορούσε 
να έχει τεράστιες επιδράσεις μόχλευσης για 
την οικονομική και πολιτιστική ανάπτυξη των 
μεγάλων πόλεων που βρίσκονται σε αυτόν 
τον διάδρομο, ιδίως του Μόντρεαλ», ανέφερε 
η πρόταση, που πρότεινε ο σύμβουλος Paul 
Ainslie.

8 νεκροί 
μετανάστες 
στα σύνορα 
με τις ΗΠΑ-
Καναδά

Τρένο υψηλής ταχύτητας από 
το Τορόντο προς το Μόντρεαλ ένα 

βήμα πιο κοντά στην υλοποίησή του
«Τα επόμενα δέκα χρόνια, 

μόνο το Κεμπέκ και το Οντάριο 
σχεδιάζουν να δαπανήσουν 
56 δισεκατομμύρια δολάρια 
στο οδικό τους δίκτυο, ποσό 
που αντιπροσωπεύει περίπου 
το διπλάσιο του κόστους ενός 
τρένου υψηλής ταχύτητας μεταξύ 
Κεμπέκ και Τορόντο».

Τον Φεβρουάριο, δύο δημοτικοί 
σύμβουλοι του Μόντρεαλ 
ζήτησαν από την ομοσπονδιακή 
κυβέρνηση υποστήριξη για την 
κατασκευή του σιδηροδρομικού 
δικτύου. Ένα βήμα από την 
κατασκευαστική εταιρεία Alstom 

-η οποία πιλοτάρει αυτήν τη στιγμή ένα 
πράσινο τρένο υδρογόνου στον σιδηρόδρομο 
Charlevoix- έχει ήδη κατασκευαστεί.

Αντίθετα, η ομοσπονδιακή κυβέρνηση 
είπε ότι εξετάζει ένα έργο σιδηροδρομικών 
γραμμών υψηλής συχνότητας κατά μήκος 
του διαδρόμου και βρίσκεται στη διαδικασία 
αναζήτησης ενός ιδιωτικού εταίρου για την 
ανάπτυξή του.

Ένα τμήμα του προτεινόμενου 
σιδηροδρομικού δικτύου υψηλής συχνότητας 
της Οτάβα φαίνεται σε αυτή την εικόνα. 
(Μέσω Rail Canada)

Εκείνη την εποχή, ο υπουργός 
Μεταφορών Omar Alghabra είπε ότι η 
κυβέρνηση θα είναι ανοιχτή στο να εξετάσει 
εάν θα πρέπει να επιτρέπεται στα τρένα 
να κινούνται με ταχύτητα μεγαλύτερη από 
200 km/h. Ωστόσο, οι δημοτικοί σύμβουλοι 
υποστηρίζουν ότι αυτό είναι πολύ πιο αργό 
από αυτό ενός τρένου υψηλής ταχύτητας, 
το οποίο έχει την ικανότητα να ταξιδεύει με 

περίπου 250 km/h.
Στην πρόταση του Τορόντο, οι δημοτικοί 

σύμβουλοι υποστηρίζουν ότι ένα τρένο 
υψηλής συχνότητας «θα μείωνε ελαφρώς 
μόνο τον χρόνο ταξιδιού» και «επομένως θα 
καθιστούσε το έργο πολύ λιγότερο ελκυστικό 
για τον πληθυσμό».

«Εάν ο Καναδάς θέλει να μειώσει 
σημαντικά τις εκπομπές αερίων του 
θερμοκηπίου και να επιτύχει τους στόχους 

που έχει υποσχεθεί στη διεθνή κοινότητα, 
θα πρέπει να επενδύσει σημαντικά ποσά 
στις δημόσιες συγκοινωνίες, ιδιαίτερα στις 
σιδηροδρομικές μεταφορές».

Η πρόταση εγκρίθηκε στις 30 Μαρτίου.
Η φιλελεύθερη κυβέρνηση της Kath-

leen Wynne πρότεινε ένα τρένο υψηλής 
ταχύτητας 250 km/h που θα ταξίδευε από 
το Τορόντο στο Windsor σε μόλις δύο ώρες, 
αλλά η χρηματοδότηση σταμάτησε το 2019 
από την κυβέρνηση Doug Ford.
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Η Επιτροπή Επόμενης Γενιάς του HHF πραγματοπoίησε με 
μεγάλη επιτυχία την τρίτη ετήσια εκδήλωση HHF Talks: Pow-
er of a Network. Στο πάνελ συμμετέχουν οι, Marie Bountrogi-
anni, Jane Conte, Chris Tambakis και John Mavriyannakis. 
Με σκοπό τη δικτύωση που αποτελεί βασικό συστατικό 
μιας επιτυχημένης καριέρας και την ικανότητα δημιουργίας 
και διατήρησης αυθεντικών επαφών, τέσσερις Έλληνες 
επαγγελματίες και επιχειρηματίες, Marie Bountrogi-
anni, Jane Conte, Chris Tambakis και John Mavri-
yannakis μίλησαν για τη δύναμη ενός δικτύου και τον 
αντίκτυπο που έχουν στην επαγγελματική καριέρα τους. 
Ήταν μια βραδιά με ενδιαφέρουσες συζητήσεις και 
συναρπαστικές ιδέες.

Μετά τη συζήτηση ακολούθησε δεξίωση. 
Η εκδήλωση πραγματοποιήθηκε στο πλαίσιο της 
εκδήλωσης “Ο κόσμος της δικτύωσης” την  Πέμπτη, 30 
Μαρτίου, 6:30μμ. στο Munk School of Global Affairs και 
Public Policy, 1 Devonshire Place, Τορόντο.

HHF Talks: Η δύναμη ενός δικτύου
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π. Λίβυοςπ. Λίβυοςπ. Λίβυος
Πόνεσα, πείνασα, 

δίψασα, έμεινα μέρες 
ολάκερες και νύχτες 
αξημέρωτες τον κήπο 
της προσωπικής μου 
Γεθσημανής. 

Έκλαψα, γκρίνιαξα, οργίστηκα, απελπίστηκα.
Διαμαρτυρήθηκα για τις συνθήκες και την ζωή 

που έζησα.
Δεν έκρυψα όμως τίποτα στην ομίχλη, όλα στα 

φως. 
Τα έζησα όλα, αμαρτίες και αρετές, θλίψεις και 

χαρές, πόλεμο και ειρήνη. 
Όλα ως δρόμοι, όλα ταξίδι μοναδικό της 

ύπαρξης. 
Άργησα αλλά αισθάνθηκα.  Κατάλαβα ότι 

η μόνη μου κληρονομιά είναι αυτές οι βαθιές 
πληγές 

που θα μου κάνουν μια ζωή παρέα. Κι όμως 
αυτό δεν είναι πρόβλημα. 

Δεν είναι πρόβλημα που είμαι τραυματισμένος, 
γιατί απλά είμαι άνθρωπος και αγαπώ την 
ανθρωπινότητα μου. 

Δεν είναι όλα τέλεια αλλά είναι ευλογημένα. 
Ναι, μπορούμε μα σταθούμε πάνω από τις 

πληγές μας,
να δούμε τις δοκιμασίες ως ευλογίες και πηγές 

θαυμάτων στην ζωή μας. 
Τι είναι ο πόνος;  Μια πύλη που εάν το 

θελήσεις και αντέξεις θα σε πάει στο ΑΛΛΙΩΣ της 
ύπαρξης. Μπαίνεις και μαγεύεσαι. 

Εκεί συναντάς το βάθος των πραγμάτων. 
Τι τελικά υπάρχει μέσα μας και έξω από 

εμάς κι όμως εμείς δεν το βλέπουμε κι απλά το 
προσπερνάμε.  

Οι πληγές και τραύματα της ψυχής μου, 
μου έδωσαν τη δυνατότητα να βλέπω τους 
ανθρώπους ιερούς.

Να δακρύζω στο όμορφο, να θυμώνω στο 
άδικο, να οργίζομαι στο παράλογο. 

Να βλέπω τα νοήματα πίσω από τα πράγματα. 
Το δάκρυ μέσα στην  χαρά και την χαρά μέσα 

στο δάκρυ. 
Δεν θα μπορούσα να πω τον Θεό Πατέρα εάν 

δεν είχα νιώσει την βαθιά ορφάνια της ύπαρξης. 
Δεν θα μπορούσα να πω την Παναγία Μητέρα 

εάν δεν είχα νιώσει την εγκατάλειψη. 
Δεν θα μπορούσα να πω τον Χριστό Νυμφίο 

της ψυχής μου εάν δεν είναι νιώσει πόση 
παγωνιά έχουν οι ψεύτικες αγκαλιές του κόσμου. 

Ούτε θα είχα την δύναμη να ζήτω παντού 
τον παράδεισο εάν δεν βίωνα καθημερινά την 
κόλαση. 

Το Φως το δίψασα γιατί δεν φοβήθηκα να 
συναντήσω το σκοτάδι μου.

π. Λίβυος

γωνιά της Ελλάδας και «σηκώνει την ελληνική σημαία» δύο 
χιλιόμετρα από την γειτονική Τουρκία, πάνω από τη στέγη 
της καλύβας.

Ψαρεύοντας εδώ και δεκαετίες, ακολούθησε τον άντρα 
της τον Νικόλα στο επάγγελμα, το μεροκάματο που βγαίνει 
από τα πλάσματα του νερού. «Τον ακολούθησα, και από τότε 
είμαστε μαζί μέσα στη βάρκα και μέσα στην καλύβα εδώ στο 
Δέλτα του Έβρου. Παλιά είχε εδώ πολλούς ψαράδες, καμιά 
κατοσταριά. Μείναμε λίγοι αλλά εμείς δεν μπορούμε να 
τον αποχωριστούμε τον τόπο. Κάθε χρονιά και κάθε εποχή 
το ψωμί μας βγαίνει αλλιώς. Κάθε εποχή έχει το δικό της 
ψάρι. Αυτή την εποχή βγάζαμε σουπιές που δίνανε καλό 
μεροκάματο, φέτος δεν έχει όμως, έχουμε χάσει με τα χρόνια 
και πολλά είδη ψαριών. Τώρα δουλεύουμε τα κεφαλόπουλα 
που για την ώρα είναι στο Δέλτα (…) ένα μεροκαματάκι μικρό 
μας δίνουνε ενώ δουλεύουμε και γαρίδες που φανήκανε ξανά 
εδώ και δύο χρόνια όπως και γλώσσες που αυτές τις μέρες 
όμως μας έχουν αφήσει! Από την άλλη έχουμε να ψαρέψουμε 
και τα μπλε καβούρια και ψάχνουμε έμπορο» .

Η λύση της δορυφορικής επικοινωνίας 
με ελληνικό χρώμα

Τις δυνατότητες δορυφορικής επικοινωνίας στην 
κυρία Παπακωστίδου δίνει από σήμερα ένας δορυφόρος 
επικοινωνιών Hellas Sat. «Μόλις ενώσαμε το δορυφορικό 
τηλέφωνο της κυρίας Παπακωστίδου που πλέον θα έχει και 
φωνητική επικοινωνία αλλά και Instagram και πρόσβαση σε 
μέσα κοινωνικής δικτύωσης, θα είναι σε επαφή με όποιον 
θέλει ζωντανά. Μέχρι σήμερα η επικοινωνούσε μέσω 
Τουρκίας καθώς οι πάροχοι κινητής τηλεφωνίας, όπως 
συμβαίνει σε ακριτικά μέρη, δεν έχουν εγκαταστήσει πομπούς 
και είναι πάρα πολύ δύσκολο να επικοινωνήσει κάποιος. 
Θα έπρεπε μάλιστα, όπως της είχε εξηγηθεί, να πληρώσει 
μερικές χιλιάδες ευρώ για να έχει επικοινωνία στην καλύβα 
της, λέει στο «Πρακτορείο FM 104,9» μιλώντας από την αυλή 
του ζευγαριού ο κ.Χριστόδουλος Πρωτοπαπάς, διευθύνων 
σύμβουλος της Hellas Sat.

Το σοβαρό και συμβολικό πρόβλημα
Λίγες ημέρες πριν ο Γενικός Γραμματέας Τηλεπικοινωνιών 

και Ταχυδρομείων, Αθανάσιος Στάβερης βρέθηκε στο σπίτι 
της κυρίας Παπακωστίδου όπου και φιλοξενήθηκε για λίγες 
ώρες και έτσι καταστρώθηκε το σχέδιο για την εγκατάσταση 
συστήματος δορυφορικής τεχνολογίας με το οποίο θα μπορεί 
να έχει τρόπο επικοινωνίας με τον υπόλοιπο κόσμο.

«Αφού είδαμε πως η κυρία Άρτεμη φυλά Θερμοπύλες αλλά 
έχει πρόβλημα με το τηλέφωνο έγινε η επικοινωνία με την Hel-
las Sat. Στη συγκεκριμένο σημείο είναι πραγματικά δύσκολο να 
υπάρχει πρόσβαση στα δίκτυα που έχουν οι εταιρίες κινητής 
τηλεφωνίας, και γιατί είναι μια προστατευόμενη περιοχή, από 
την άλλη μεριά όμως δεν μας άρεσε καθόλου το ότι η κυρία 
Άρτεμη -όπως και άλλοι κάτοικοι στα σύνορα- πολλές φορές 
παίρνουν σήμα τηλεπικοινωνιακό από τους «γείτονες». Με 
δεδομένη λοιπόν και την συνεργασία που έχουμε με την Hel-
las Sat, έγινε και η επικοινωνία με τον Διευθύνοντα Σύμβουλο 
της Hellas Sat, και είδαμε πως υπάρχει η δυνατότητα πολύ 
γρήγορα και πολύ εύκολα να έχει η κυρία Παπακωστίδου και 
ο σύζυγος της Ίντερνετ», ανέφερε ο κ. Στάβερης. «Το νέο 
αίτημα τώρα της κυρίας Παπακωστίδου είναι να της φτιάξουμε 
λογαριασμούς στο Instagram, το Facebook ώστε να μπορεί 
να επικοινωνεί».

«Το πρόβλημα είναι σοβαρό αλλά είναι και συμβολικό. Η 
ίδια μαζί με τον σύζυγο της ζούνε περισσότερα από 40 χρόνια 
στο Δέλτα του Έβρου. Η σημαία που έχει το σπίτι της είναι και 
η τελευταία σημαία πριν ο τόπος σταματήσει να είναι Ελλάδα 
οπότε και θεωρήθηκε υποχρέωση του υπουργείου αλλά και 
της ελληνικής κυβέρνησης η κυρία Παπακωστίδου να έχει 
Ίντερνετ και να μπορεί να μας στέλνει τα νέα της μέσα π.χ και 
από τα Μέσα Κοινωνικής Δικτύωσης» προσέθεσε ο Γενικός 
Γραμματέας Τηλεπικοινωνιών και Ταχυδρομείων. «Για εμάς, 
τους Ευρίτες ή αυτούς που βρίσκονται στο Καστελόριζο, δεν 
είναι περίεργο που είμαστε ακρίτες στα σύνορα της Ελλάδας. 
Όλοι (σ.σ όσοι κατοικούν σε αυτές τις γωνιές της Ελλάδας) 
δεν αισθάνονται φόβο. Όλοι όσοι ζούμε εδώ, είναι η πατρίδα 
μας και είμαστε υπερήφανοι που είμαστε εδώ πέρα. Το μόνο 
που θέλουμε είναι την πολιτεία δίπλα μας», προσέθεσε η 
«Κυρά του Έβρου».

Η «Κυρά του 
Εβρου» απέκτησε 
δορυφορικό 
τηλέφωνο και 
Ιντερνετ

  

Είναι μια φωτεινή ημέρα με λαμπερό ήλιο, βλάστηση που 
οργιάζει και υπέροχες εικόνες των νερών που μοιράζεται 
η χώρα με τους γείτονες της αυτή που ξημερώνει για την 
καλύβα με την ελληνική σημαία στον ψηλό ιστό στην άκρη του 
χάρτη της Ελλάδας. Η «Κυρά του Εβρου» σταματά για λίγο 
την κουβέντα μαζί μας και προθυμοποιείται να φωτογραφίσει 
τα δίχτυα της, αν και σήμερα ήταν «μια πολύ δύσκολη ημέρα» 
στο ψάρεμα και η ψαριά «είναι λίγο φτωχή» ώστε να μας τη 
στείλει.

«Εκανε καιρό ‘ψες που βάλαμε τα δίχτυα και τα έκανε… 
αγνώριστα. Δεν πειράζει όμως. Θα τα καταφέρουμε να τα 
βγάλουμε τα ψάρια σήμερα, είναι κόσμος εδώ!» περιγράφει 
με μπρίο από την άλλη άκρη του τηλεφώνου η ακρίτισσα 
Άρτεμη Παπακωστίδου που είναι χαρούμενη που έχει 
«μουσαφίρηδες».

Γύρω της τεχνικοί έχουν πριν από λίγη ώρα ολοκληρώσει 
την τοποθέτηση συστήματος δορυφορικής επικοινωνίας που 
θα της επιτρέψει να επικοινωνεί όχι μόνο με τις δύο κόρες 
της, αλλά και με όλο τον κόσμο όπως και να «ανοίξει το In-
stagram» για να μοιράζεται την ζωή της στην μακρινή γωνιά 
της Ελλάδας.

Η 67χρονη κυρία Παπακωστίδου ζει στο συγκεκριμένο 
σημείο του Δέλτα Εβρου από τα 25 της και δηλώνει ιδιαίτερα 
χαρούμενη που έχει πλέον αυτήν την τεχνολογία επικοινωνίας. 
«Νιώθω πολύ καλά που βρίσκομαι σε αυτό το σημείο τη 
Ελλάδας και πολύ καλύτερα σήμερα αφού με τίμησαν με την 
παρουσία τους και με την ωραία δορυφορική κεραία που 
έβαλαν και έτσι είμαι πολύ χαρούμενη», ανέφερε μιλώντας 
στον ραδιοφωνικό σταθμό του Αθηναϊκού Πρακτορείου, για 
την ιδιαίτερη ζωή της.

«Η ζωή εδώ είναι δύσκολη, κάτι που ισχύει όμως για αυτούς 
που δεν την ξέρουν καθώς για μένα είναι θα έλεγα και πολύ 
εύκολη. Και την κοινωνικότητα μου την έχω, και τις επαφές 
μου με το χωριό, ακόμη και παρέλαση έκανα!» λέει η «Κυρά 
του Έβρου». «Τώρα θα μπορώ να επικοινωνώ με τα παιδιά 
μου, με τους φίλους μου και με όλο τον κόσμο. Μέχρι σήμερα 
το σκεφτόμουν μην τελειώσει η κάρτα και χάσουμε και τα 
περισσευούμενα μας» εξηγεί η κυρία Παπακωστίδου που έχει 
κάνει τον συγκεκριμένο τόπο σπίτι της μαζί με τον «βράχο» 
της, όπως τον αποκαλεί, τον σύζυγο Νίκο Παπακωστίδη. Λέει 
πως δεν νιώθει φόβο να ζει στην άκρη των συνόρων ενώ 
δηλώνει υπερήφανη που έζησε τόσα χρόνια στη συγκεκριμένη 

ΘΡΗσΚΕΙΑ
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ΚΑνΑδΑσ

αυξήσουν το προφίλ της εκστρατείας 
τους, προβλέποντας έναν καταιγισμό 
ανακοινώσεων πολιτικής τις επόμενες 
ημέρες, καθώς προσπαθούν να 
προσδιορίσουν τους εαυτούς τους και τους 
αντιπάλους τους.

Οι αναπληρωματικές εκλογές έρχονται 
σε μια ταραχώδη περίοδο για την πόλη 
Οι απροσδόκητες επαναληπτικές εκλογές 
έρχονται σε μια ταραχώδη περίοδο για 
το Τορόντο. Η πόλη αντιμετωπίζει μια 
τρύπα στον προϋπολογισμό ύψους 1,5 
δισεκατομμυρίων δολαρίων που έχει 
απομείνει από την πανδημία COVID-19, 
την οποία τόσο η επαρχιακή όσο και η 
ομοσπονδιακή κυβέρνηση αρνήθηκαν 
πρόσφατα να καλύψουν

Το Τορόντο θα μπορούσε να δει 
περικοπές “να συμβαίνουν γρήγορα” 
χωρίς περισσότερα χρήματα από τους 
ομοσπονδιακούς, την επαρχία: McKelvie 
Η αντιδήμαρχος Τζένιφερ ΜακΚέλβι, η 
οποία ανέλαβε μετά την παραίτηση της 
Τόρι, προειδοποίησε ότι ο διάδοχός της 
πιθανότατα θα χρειαστεί να επιβλέψει 
ταχείες περικοπές στις υπηρεσίες, εάν δεν 
έρθει πρόσθετη χρηματοδότηση από την 
Οτάβα ή το Queen’s Park. 

Το ανεκτέλεστο υπόλοιπο της κατάστασης 
καλής επισκευής του Τορόντο συνεχίζει να 
αυξάνεται, ενώ μεγάλο μέρος των κρίσιμων 
υποδομών του υποβαθμίζεται. Το κόστος της 
ανακατασκευής του ανατολικού τμήματος 
του Gardiner Expressway, για παράδειγμα, 
έχει εκτοξευθεί και ορισμένοι δημοτικοί 
σύμβουλοι πιέζουν να επανεξετάσουν την 
απόφαση να προχωρήσει το τεράστιο έργο.

Εν τω μεταξύ, ο επόμενος δήμαρχος θα 
πρέπει να αντιμετωπίσει την πρόσφατη 
έξαρση της βίας στα μέσα μαζικής μεταφοράς 
της πόλης που έχει αφήσει πολλούς 
Τοροντινούς βαθιά συγκλονισμένους. Το 
ζήτημα αυτό συνδέεται με τις υπηρεσίες 
ψυχικής υγείας και εθισμού που, σύμφωνα 
με τους υποστηρικτές τους, είναι εντελώς 
υποχρηματοδοτημένες, καθώς και με την 
έλλειψη υποστηρικτικής στέγασης για 
όσους παλεύουν με την έλλειψη στέγης.

Οι επικριτές του Τόρι υποστηρίζουν 
ότι η τρύπα στον προϋπολογισμό, και οι 
επικείμενες περικοπές υπηρεσιών που θα 
επιφέρει, επιδεινώθηκαν από την πολιτική 
που υπέγραψε ο πρώην δήμαρχος και 
η οποία διατηρούσε τις αυξήσεις των 
φόρων ακίνητης περιουσίας στο ύψος του 
πληθωρισμού ή κάτω από αυτό μέχρι τον 
τελευταίο προϋπολογισμό του. Οι αυξήσεις 
φόρων είναι πιθανό να αποτελέσουν 
βασικό θέμα στην προεκλογική εκστρατεία.

Καθώς αυξάνεται η βία στο TTC, 
η ανησυχία αυξάνεται μαζί με τις 
εκκλήσεις για περισσότερη υποστήριξη 
Όποιος αναλάβει τα ηνία από τον McKel-
vie θα ασκήσει επίσης τις αμφιλεγόμενες 
εξουσίες του “ισχυρού δημάρχου” που 
παραχωρήθηκαν από την επαρχία στα τέλη 
του περασμένου έτους. Ο πρωθυπουργός 
του Οντάριο Νταγκ Φορντ δήλωσε ότι οι 
πρόσθετες εξουσίες θα παραμείνουν σε 
ισχύ ανεξάρτητα από το ποιος θα εκλεγεί.

Αν και προηγουμένως είχε δηλώσει 
ότι δεν θα σχολιάσει τις επαναληπτικές 
εκλογές στο Τορόντο, ο πρωθυπουργός 
του Οντάριο Νταγκ Φορντ έχει έκτοτε 
δημοσίως εκφράσει τη λύπη του για το 
ενδεχόμενο να κερδίσει την καρέκλα του 
δημάρχου ένας “αριστερός” και κάλεσε 
τους ψηφοφόρους να μην υποστηρίξουν 
οποιονδήποτε θέλει να περικόψει τους 
προϋπολογισμούς της αστυνομίας. 
(Spencer Colby/The Canadian Press) 
Ενώ προηγουμένως είχε δηλώσει ότι δεν 
θα σχολιάσει τις επαναληπτικές εκλογές, 
ο Ford έκτοτε έχει εκφράσει δημόσια 
θλίψη για το ενδεχόμενο να κερδίσει την 
καρέκλα του δημάρχου ένας “αριστερός” 
και δήλωσε ότι υπάρχουν μόνο “ένας ή δύο” 
υποψήφιοι που πιστεύει ότι θα μπορούσαν 
να διοικήσουν την πόλη

Σε εξέλιξη η κούρσα για τη δημαρχία του Τορόντο

Την περασμένη εβδομάδα κάλεσε επίσης 
τους ψηφοφόρους να μην υποστηρίξουν 
κανέναν που θέλει να περικόψει τους 
προϋπολογισμούς της αστυνομίας, στον 
απόηχο της αύξησης της βίας στο TTC. 

Με τόσους πολλούς σχετικά υψηλού 
προφίλ Τοροντινούς να μπαίνουν στην 
κούρσα, θα είναι δύσκολο για τους 
υποψηφίους να ξεχωρίσουν από το πεδίο. 

Ο Myer Siemiatycki, ομότιμος καθηγητής 
πολιτικής στο Μητροπολιτικό Πανεπιστήμιο 
του Τορόντο, δήλωσε ότι σε αυτό το πρώιμο 
στάδιο της εκστρατείας, οι υποψήφιοι θα 
προσπαθήσουν να “πλαισιώσουν την 
υποψηφιότητά τους με πολύ συνοπτικό 
τρόπο”. 

“Παίρνουν κάτι από το ιστορικό τους ή 
την προσωπικότητά τους ή τις γεωγραφικές 
τους ρίζες στο Τορόντο και λένε: “Αυτό είναι 
το διαφορετικό μου και αυτό είναι το θετικό 
μου””, είπε. 

Εν τω μεταξύ, ο δημοτικός σύμβουλος 
Μπραντ Μπράντφορντ δήλωσε τη Δευτέρα 
ότι θα χρησιμοποιήσει τις εξουσίες του 
“ισχυρού δημάρχου” και κάθε άλλο εργαλείο 
που έχει στη διάθεσή του, μεταφέροντας 
ότι είναι ένας υποψήφιος που “προχωράει 
ολοταχώς”, δήλωσε η Siemiatycki. 

Υπάρχει επίσης το ζήτημα της απάθειας 
των ψηφοφόρων. Στις εκλογές του 
Οκτωβρίου το ποσοστό συμμετοχής 
ήταν θλιβερό 29%, το χαμηλότερο στην 
ιστορία του Τορόντο, και οι επαναληπτικές 
εκλογές συχνά προσελκύουν ακόμη 
λιγότερους ψηφοφόρους - ιδίως κατά τους 
καλοκαιρινούς μήνες.

Επειδή υπάρχουν ήδη τόσοι πολλοί 
εγγεγραμμένοι υποψήφιοι, ο Siemiatycki 
λέει ότι το Τορόντο πιθανότατα θα εκλέξει 
δήμαρχο με το χαμηλότερο ποσοστό 
ψήφων στην ιστορία της πόλης.

“Θα υπάρχουν οπουδήποτε από πέντε 
... έως 10 αξιόπιστοι υποψήφιοι που θα 
διεκδικήσουν τη δημαρχία”, δήλωσε.

“Και το αποτέλεσμα αυτού είναι ότι 
κάποιος θα μπορούσε να κερδίσει τη 
δημαρχία με το 20% των ψήφων, το 25% 
των ψήφων - ενδεχομένως και λιγότερο”.
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Η Αθήνα αποτελεί top προορισμό για τους 
επισκέπτες από το εξωτερικό ιδιαίτερα την 
περίοδο του καλοκαιριού. Αυτό φαίνεται και 
από τα συνεχόμενα ρεκόρ στις αφίξεις των 
επισκεπτών στα αεροδρόμια της χώρας. 
Εκτός από αυτό όμως, είναι επίσης ένας 
αγαπημένος προορισμός και των κατοίκων 
της περιφέρειας της χώρας. Άλλοι πιο συχνά 
και άλλοι λιγότερο επιλέγουν την Αθήνα για 
διακοπές, δουλειές ή μίνι απόδραση που 

συνδυάζει και τα δύο.
Τι επιλέγουν να κάνουν όμως όσοι μένουν 

στην Ελλάδα και έρχονται στην Αθήνα σαν 
απλώς σαν επισκέπτες; Ποια είναι τα πιο 
συνηθισμένα μέρη στα οποία θέλουν να 
πάνε και πώς επιλέγουν να διασκεδάσουν; 
Το exploringgreece.tv έκανε έρευνα και σου 
παρουσιάζει τα πιο δημοφιλή μέρη για τους 
επισκέπτες από την περιφέρεια…

Το Μοναστηράκι 
στην κορυφή των επιλογών

Σύμφωνα με τις προτιμήσεις των 
επισκεπτών, στην κορυφή βρίσκεται το 
κέντρο της Αθήνας και φυσικά δεν θα 
μπορούσε να είναι άλλο σημείο από το 
Μοναστηράκι. Η βόλτα βέβαια ξεκινάει από το 
Σύνταγμα το οποίο συνήθως προσεγγίζουν 
με το μετρό. Εκεί απαραίτητη κρίνεται μια 
στάση στο Μνημείο του Άγνωστου Στρατιώτη 
όπου αν είσαι τυχερός θα δεις και την αλλαγή 
φρουράς. Σημείο αναφοράς για φωτογραφίες 
και μια εμπειρία που όλοι θέλουν να ζήσουν. 
Στη συνέχεια αφού κάνουν μια περατζάδα 
στην πλατεία, η βόλτα καταλήγει στην 
πλατεία Μοναστηρακίου. Εκεί οι ταξιδιώτες 
συνηθίζουν να κάνουν τις αγορές τους στα 
καταστήματα ή να χαζεύουν απλώς τα είδη 
προς πώληση. Ένας καφέ στα μαγαζιά με 
θέα την πλατεία από ψηλά είναι στα must. 
Φυσικά, τις περισσότερες φορές, δε θα 
φύγουν αν δεν κάτσουν για φαγητό σε κάποιο 
από τα γνωστά εστιατόρια της περιοχής για 
σουβλάκι ή άλλους μεζέδες. Οι γευστικές 
δοκιμές στα παραδοσιακά μαγειρεία και τις 
ταβέρνες του κέντρου της Αθήνας είναι μια 
από τις πιο σταθερές επιλογές των κατοίκων 
της περιφέρειας όταν βρίσκονται στην Αθήνα.

Ταξίδι στην Αθήνα με μια βόλτα 
στα Εμπορικά Κέντρα

Η πλειοψηφία των επισκεπτών που 
ταξιδεύουν στην Αθήνα είτε για δουλειά είτε 
για διασκέδαση έχουν στη λίστα των όσων 
θέλουν να κάνουν μια βόλτα στα εμπορικά 
κέντρα της πόλης. The Mall Athens, Athens 
Metro Mall και McArthurGlen Designer Outlet 
Athens (ή κοινώς εκπτωτικό χωριό) είναι στις 
πρώτες επιλογές των επισκεπτών. Και είναι 
λογικό αν σκεφτεί κανείς ότι ακόμη και σε 
μεγάλες επαρχιακές πόλεις της Ελλάδας δεν 
υπάρχουν εμπορικά κέντρα τέτοιου μεγέθους 

ή δεν υπάρχουν καθόλου εμπορικά. Έτσι 
αποτελούν μια καλή και διαφορετική λύση για 
βόλτα και ταυτόχρονα για ψώνια. Εξάλλου 
αυτό το τελευταίο αποτελεί από μόνο του 
έναν λόγο από τους οποίους πολλοί κάτοικοι 
της περιφέρειας οργανώνουν ένα ταξίδι 
στην Αθήνα. Σύμφωνα με την έρευνα πολλοί 
ταξιδιώτες θεωρούν ότι η Αθήνα διαθέτει 
καταστήματα με ανταγωνιστικές τιμές και 
πολύ μεγάλη ποικιλία. Έτσι προτιμούν να 
κάνουν συγκεντρωτικά τα ψώνια τους όταν 
επισκέπτονται την πρωτεύουσα ακόμη κι αν 
αυτό είναι μία ή δύο φορές το χρόνο.

Θέατρο και νυχτερινή ζωή
Μια σταθερή επιλογή των ταξιδιωτών 

στην Αθήνα είναι τα μέρη για την ψυχαγωγία 
τους. Και αυτό αφορά κυρίως τον τρόπο 
διασκέδασης που δεν βρίσκουν εύκολα 
στην πόλη τους. Το θέατρο, λοιπόν, είναι μια 
από τις πρώτες επιλογές. Σύμφωνα με τα 
αποτελέσματα της έρευνας μεγάλο ποσοστό 
των ταξιδιωτών αναζητά τις πιο δημοφιλείς 
θεατρικές παραστάσεις όσο βρίσκεται στην 
πρωτεύουσα, ιδιαίτερα το χειμώνα που 
δεν γίνονται τόσες περιοδείες. Είναι μια 
διέξοδος και ένας τρόπος διασκέδασης που 
δεν τον έχουν εύκολα στην πόλη που ζουν, 
όπως αναφέρουν χαρακτηριστικά. Το ίδιο 
συμβαίνει και με τα νυχτερινά μαγαζιά και 
με τα τα γνωστά σχήματα τραγουδιστών. Τα 
ποσοστά, βέβαια, αυτά στο παρελθόν ήταν 
μεγαλύτερα. Η πλειοψηφία επισκεπτόταν 
και τουλάχιστον ένα νυχτερινό κέντρο 
κατά τη διάρκεια του ταξιδιού της. Σήμερα 
επιλέγονται κυρίως μουσικές σκηνές αλλά 
και μαγαζιά με stand up comedy.
Είναι γεγονός ότι η Αθήνα προσφέρει 
εκατοντάδες επιλογές για διασκέδαση, 
αγορές και βόλτες. Ακόμη, δε και αν ζεις 
μόνιμα εδώ, κάθε λίγο ανακαλύπτεις και ένα 
καινούριο μυστικό…

Αθήνα: Τι ψαχνουν οι Έλληνες ταξιδιώτες 
όταν έρχονται στην πρωτεύουσα
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Όταν ο Mel Gibson, πρότεινε 
τον Jim Caviezel να αναλάβει 
τον ρόλο του Ιησού στην ταινία 
«Τα Πάθη του Χριστού», 
τον προειδοποίησε ότι είναι 
ένας ανείπωτα δύσκολος 
ρόλος και ότι, αν τον δεχόταν, 
θα περιθωριοποιούσε ως 
ηθοποιός στο Χόλιγουντ.

Ο Τζιμ του ζήτησε μια μέρα 
να σκεφτεί.

Η απάντησή του ήταν: 
Νομίζω ότι πρέπει να 
κάνουμε αυτή την ταινία 
ακόμα και αν είναι δύσκολη. 
Μόλις συνειδητοποίησα, 
είμαι 33 χρονών, ο Χριστός 
σταυρώθηκε και το μικρό μου 
όνομα αρχίζει με το δικό Του: 
J.C.

Στο πλατό, ο Jim Caviez-
el έχασε 23 κιλά. Χτύπησε 
κεραυνός, χτυπήθηκε με το 
μαστίγιο δύο φορές κατά 
λάθος, που του άφησε πληγή 35 εκατοστά, 
και εξάρθρωσε τον ώμο, έπαθε πνευμονία 
και υποθερμία αφού στάθηκε γυμνός στο 
σταυρό για ώρες συνεχόμενες.

Το σώμα του ήταν τόσο εξαντλημένο 
που χρειάστηκε να κάνει 2 χειρουργικές 
επεμβάσεις ανοιχτής καρδιάς μετά το τέλος 
των γυρισμάτων.

Η σκηνή της σταύρωσης διήρκεσε 5 
εβδομάδες από τις συνολικά 8 εβδομάδες 
που διήρκεσαν τα γυρίσματα.

«Δεν θέλω να με δουν οι άνθρωποι, θέλω 
να δουν τον Ιησού Χριστό. Μόνο έτσι θα 
πιστέψουν και θα μετατραπούν

Ο Luca Lionello, ο ηθοποιός που έπαιξε 
τον ρόλο του Ιούδα, που ήταν άθεος πριν 
την ταινία, μετατράπηκε και βαπτίστηκε, 
μαζί με τα παιδιά του.

Ένας από τους τεχνικούς που ήταν 
μουσουλμάνος, μετατράπηκε και έγινε 
Χριστιανός.

Η 19η Φεβρουαρίου του 2023 ήταν μια 
ιστορική ημέρα για τη χιονοδρομία στην 
Ελλάδα. Ο Αλέξανδρος Γκινής (AJ Ginnis) 
τερμάτισε δεύτερος στην τεχνική κατάβαση 
του Παγκοσμίου Πρωταθλήματος Αλπικού 
Σκι στο Κουρσεβέλ της Γαλλίας και έγινε 
έτσι ο πρώτος έλληνας σκιέρ που κερδίζει 
μετάλλιο σε Παγκόσμιο Πρωτάθλημα. Το πιο 
εντυπωσιακό είναι ότι ο κορυφαίος αθλητής 
δεν είχε καταφέρει να εκπροσωπήσει τη 
χώρα στους Χειμερινούς Ολυμπιακούς 
Αγώνες του Πεκίνου λόγω ενός πολύ 
σοβαρού τραυματισμού. Ο θρίαμβος στο 
Παγκόσμιο Πρωτάθλημα ήρθε μετά από 
απανωτούς τραυματισμούς, 6 χειρουργεία 
στο γόνατο, αστείρευτο πείσμα, θέληση και 
επιμονή.

Ο Αλέξανδρος Γκινής γεννήθηκε και 
μεγάλωσε στη Βουλιαγμένη και ξεκίνησε 
να ασχολείται με τα χειμερινά σπορ στον 
Παρνασσό δίπλα στον πατέρα του, ο οποίος 
ήταν δάσκαλος του σκι. Κατά τη διάρκεια 
των μαθημάτων που παρείχε γνώρισε 
και τη μητέρα του Ελληνα πρωταθλητή, η 
οποία έχει καταγωγή από την Αμερική. Στα 
12 του χρόνια μετακόμισε με την οικογένειά 
του στην Αυστρία όπου εργάζονταν ο 
πατέρας του κατά τους χειμερινούς μήνες. 
Εκεί, το σκι έγινε σύντομα κάτι παραπάνω 
από ένα χόμπι. Σειρά είχε η Αμερική, όπου 
μετακόμισε σε ηλικία 16 ετών και έκανε για 
πρώτη φορά πρωταθλητισμό και μαθήματα 
στο διάσημο Green Mountain Valley 

School. Δύο χρόνια αργότερα, έγινε μέλος 
της ομάδας σκι των ΗΠΑ.

Οι δυσκολίες των τραυματισμών 
εμφανίστηκαν μόλις στα 18 του χρόνια, όταν 
έπαθε ρήξη πρόσθιου χιαστού συνδέσμου. 
Ωστόσο, την επόμενη μόλις χρονιά κατάφερε 
να κάνει το ντεμπούτο του στο Παγκόσμιο 
Κύπελλο με ένα σλάλομ στο Μαντόνα ντι 
Καμπίλιο της Ιταλίας. Το 2014, κέρδισε το 
χάλκινο μετάλλιο στο σλάλομ στο Παγκόσμιο 
Πρωτάθλημα Εφήβων στο Χάφγελ της 
Νορβηγίας και συνέχισε με σημαντικές 
διακρίσεις και μετάλλια σε αγώνες Europa 
Cup, NorAm και εθνικών πρωταθλημάτων. 
Ενώ η καριέρα του βρίσκονταν σε πιο 
ανοδικό της σημείο, αφού το 2018 
προκρίθηκε στο Παγκόσμιο Πρωτάθλημα 
στο Πιζ Ναιρ της Ελβετίας με την ομάδα 
των ΗΠΑ, διάφορα εσωτερικά προβλήματα 
στην αμερικανική ομοσπονδία αλλά και οι 
τραυματισμοί που τον ταλαιπωρούσαν στο 
γόνατο φάνηκε ότι θα του στερούσαν τη 
συμμετοχή σε παγκόσμια πρωταθλήματα. 
Τότε, η Ελληνική Ομοσπονδία Χειμερινών 
Αθλημάτων τον προσέγγισε και του έδωσε 
την ευκαιρία να αγωνιστεί με τα ελληνικά 
χρώματα από το 2020. Πρόκειται για μια 
εξέλιξη που ίσως αποδειχθεί ιστορική για το 
άθλημα στη χώρα.

Τον Ιανουάριο του 2021, σε ηλικία 26 
ετών, Ο Γκινής κατάφερε να γίνει ο πρώτος 
Ελληνας σκιέρ που πήρε πόντους σε 
Παγκόσμιο Κύπελλο, κατακτώντας την 

ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ 
ΓΚΙΝΗΣ

11η θέση στο Φλάχαου της 
Αυστρίας. Την ίδια χρονιά, 
κατετάγη 15ος στην παγκόσμια 
κατάταξη χιονοδρομίας και 
δήλωσε ενθουσιασμένος που 
το κατάφερε με τα χρώματα 
της Ελλάδας. Ο ίδιος γνώριζε 
καλά τον αντίκτυπο που είχε 
μια τέτοια επιτυχία για μια χώρα 
που δεν φημίζονταν μέχρι τότε 
για τις επιτυχίες των αθλητών 
της στο σκι. Ο κορυφαίος 
αθλητής συνέχισε να γράφει 
το όνομα της Ελλάδας στην 
ιστορία του παγκόσμιου 
σκι και στις 4 Φεβρουαρίου 
έγινε ο πρώτος Ελληνας που 
κατακτά μετάλλιο σε αγώνα 
της σειράς του Παγκοσμίου 
Κυπέλλου. Η τελευταία του 
πρωτιά και μεγαλύτερη – μέχρι 
την επόμενη – στιγμή στην 
καριέρα του, ήρθε την Κυριακή 
(19/2), όταν κατέκτησε το 
ασημένιο μετάλλιο στην τεχνική 
κατάβαση του Παγκοσμίου 
Πρωταθλήματος Αλπικού Σκι. 
Το χρυσό μετάλλιο κατέκτησε 
ο Χένρικ Κρισόφερσεν από 
τη Νορβηγία, ενώ τρίτος ήταν 
ο Ιταλός Άλεξ Βινάτσερ. Ο 
Γκινής ήταν δεύτερος μετά 
την εναρκτήρια διαδρομή και 
διατήρησε τη θέση του καθώς 
τερμάτισε δύο δέκατα του 
δευτερολέπτου πίσω από τον 
Κριστόφερσεν.

Η ταινία κόστισε το υψηλότερο στην 
ιστορία του κινηματογράφου: 370.8 
εκατομμύρια δολάρια αλλά έσοδα 611 
εκατομμύρια κέρδος.

Πολλές ψυχές συγκινήθηκαν και 
σώθηκαν.

Ο Mel Gibson πλήρωσε 30 εκατομμύρια 
δολάρια από την τσέπη του ή επειδή κανένα 
στούντιο δεν ήθελε να δεχτεί το πρότζεκτ.

Ο Σατανάς προσπάθησε με έναν τρόπο 
να σταματήσει αυτό το έργο, γιατί ήξερε τη 
δύναμη μιας τέτοιας ταινίας να τρέχει στις 
οθόνες σε όλο τον κόσμο και πόσες ψυχές 
θα μπορούσαν να σωθούν. Αλλά ο Θεός 
έχει τον τελευταίο λόγο

Η ταινία είχε τεράστια επιτυχία και άγγιξε 
τις ζωές εκατομμυρίων ανθρώπων σε όλους 
τους μεσημβρινούς.

«Γιατί δεν ντρέπομαι για το ευαγγέλιο του 
Χριστού: επειδή είναι η δύναμη του Θεού 
για τη σωτηρία κάθε πιστού.”

Ο σκιέρ που «αρνείται να χάσει» 
χάρισε το πρώτο παγκόσμιο 

μετάλλιο στην Ελλάδα

«Γιατί δεν ντρέπομαι για 
το ευαγγέλιο του Χριστού:
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Κάποτε οι ασκητές του Σουφισμού 

τον χρησιμοποιούσαν ως εργαλείο 
συγκέντρωσης στις μυστικιστικές 
τελετουργίες τους. Σήμερα, ο πλανήτης 
καταναλώνει περί τα 2 δισεκατομμύρια 
φλυτζάνια καφέ ημερησίως. 

Κάποιοι τον πίνουν από συνήθεια, 
άλλοι έχουν εθιστεί στις ψυχοδραστικές 
ιδιότητές του, για τους περισσότερους είναι 
μια απόλαυση που δεν εξαιρούν από την 
καθημερινότητά τους. 

Ωστόσο, δεν είναι λίγοι όσοι έχουν μια 
θολή, γενική εικόνα για την επίδραση τού 
ροφήματος που κατά γενική ομολογία μάς 
ξυπνά, μας ενεργοποιεί, ενδεχομένως μάς 
ξενυχτά αν καταναλωθεί σε περίσσεια ή 
αργά. Όμως, λίγοι γνωρίζουν πως ένας 
americano για παράδειγμα περιέχει, εκτός 
από καφεΐνη, πάνω από 100 βιολογικά 
ενεργά συστατικά. Συνεπώς: Πώς δρα 
ακριβώς ο καφές στον ανθρώπινο 
οργανισμό; Τι συμβαίνει στο σώμα μετά 
από έναν πρωινό εσπρέσο; Και πόσο 
μπορούμε να πιούμε με ασφάλεια;

Πόσο γρήγορα επιδρά; 
Σύμφωνα με τους ειδικούς, η επίδραση 

τού καφέ στον ανθρώπινο οργανισμό 
μπορεί να ξεκινήσει πριν καν την πρώτη 
γουλιά. Και μόνο η μυρωδιά τού χαρμανιού 
μπορεί να βελτιώσει τη μνήμη και να 
διεγείρει την ετοιμότητα, σύμφωνα με 
έρευνα του 2019 σε 80 άτομα ηλικίας από 
18 έως 22 χρόνων. 

Μελέτη του 2008 έδειξε πως η επίδραση 
ενός φλιτζανιού καφέ μπορεί να εμφανιστεί 
μόλις 10 λεπτά από τη στιγμή που πιούμε, 
αν και η μέγιστη συγκέντρωση καφεΐνης 
στο αίμα εμφανίζεται μετά από 45 λεπτά.

Τι απέγινε 
το ελληνικό καφενείο;

Άλλη έρευνα, του 2018, κατέδειξε πως οι 
συμμετέχοντες είχαν καλύτερη επίδοση σε 
τεστ αναλυτικής σκέψης μετά από μια καλή 
γουλιά καφέ. Ωστόσο, όπως διαπίστωσαν 
οι ερευνητές στη συγκεκριμένη μελέτη, το 

αποτέλεσμα ενδεχομένως είχε κάτι από 
«επίδραση placebo» (placebo effect), ένα 
στοιχείο αυθυποβολής. 

Ακόμη, πάντως, και στις περιπτώσεις 
placebo, οι ερευνητές παραδέχονται πως 
διαπιστώνουν μια επίδραση της καφεΐνης 
που ενισχύει την απόδοση.

Πώς μάς ξυπνά ο καφές; 
Η καφεΐνη λειτουργεί ως διεγερτικό του 

κεντρικού νευρικού συστήματος, ευνοώντας 
την εγρήγορση και τη συγκέντρωση – κι 
ενδεχομένως τη νευρικότητα. 

Διαφορετικά χαρμάνια, διαφορετική 
ποσότητα, διαφορετικά συστατικά 

περιέχονται στην καθημερινή συνήθεια 
εκατομμυρίων ανθρώπων – Πηγή: Un-
splash

Έχει να κάνει με τους υποδοχείς 
αδενοσίνης του σώματος που βοηθούν στη 
ρύθμιση των παλμών της καρδιάς, της ροής 
αίματος και του κύκλου ύπνου-αφύπνισης. 
Όταν η αδενοσίνη -μια οργανική ένωση 
που απελευθερώνεται φυσικά στο σώμα- 
συνδέεται στους υποδοχείς αυτούς, 
πυροδοτεί φυσιολογικές αντιδράσεις 
που οδηγούν σε μείωση της κυτταρικής 
δραστηριότητας, προκαλώντας συχνά 
υπνηλία και ύπνο.

Η καφεΐνη μπορεί να ξεγελάσει τα νευρικά 
κύτταρα, εμποδίζοντας την αδενοσίνη 
να παράξει τα δικά της αποτελέσματα. 
Έτσι, προκαλεί διέγερση κι εγρήγορση, 
ενώ επιτρέπει στους διεγερτικούς 
νευροδιαβιβαστές του εγκεφάλου (όπως 
η ντοπαμίνη) να οργιάσουν. Αυτό 
αποδεικνύεται πως ενισχύει τη διάθεση 
για πολλούς ανθρώπους, αν και μπορεί 
να οδηγήσει σε νευρικότητα και άγχος 
στις περιπτώσεις μεγαλύτερων δόσεων 
καφεΐνης. 

Μπορεί να ενισχύσει 
τις αθλητικές επιδόσεις; 

Μπορεί, λέει η επιστήμη. Έρευνα 
του 2020 που διενεργήθηκε μεταξύ 
ποδηλατών, διαπίστωσε πως ο καφές 
βελτίωσε την επίδοση κατά 1,7% μ.ο. 
Ίσως να μην ακούγεται σημαντικό ως 
ποσοστό, ωστόσο ακόμη και για τους 
μέτριας ανταγωνιστικότητας αθλητές, είναι 
σπουδαίο. 

Πότε να πίνουμε τον τελευταίο 
καφέ της ημέρας;  

Αυτό είναι ένα πεδίο διαφωνίας μεταξύ 
των πιστών του καφέ. Η καφεΐνη έχει χρόνο 
ημιζωής περίπου έξι ωρών που σημαίνει 
πως πιει κανείς τον τελευταίο του εσπρέσο 
στις 4 το απόγευμα, μισή από την καφεΐνη 
θα παραμένει στον οργανισμό του έως τις 
10 το βράδυ.

Ο Πεπ Γκουαρντιόλα πίνει έναν καφέ ο 
οποίος έχει διαπιστωθεί πως ενισχύει τις 
αθλητικές επιδόσεις – Πηγή: Associated 
Press

«Θα έπρεπε να είναι ένα ωραίο, 
ισορροπημένο πράγμα. Βλέπω πολλούς 
ανθρώπους που πίνουν τρεις καφέδες 
σχεδόν τον έναν πίσω από τον άλλο 
το πρωί. Έχουν καταναλώσει δηλαδή 
1.000-1.500 mg πριν το γεύμα τους και 
προτού σταματήσουν τους καφέδες της 
ημέρας. Αυτό δεν είναι συνετό όμως. 
Το καλό είναι να μην υπάρχουν μεγάλα 
σκαμπανεβάσματα. Παρακολουθήστε πότε 
έχετε χαμηλή ενέργεια και χρησιμοποιήσετε 

την πρόσληψη καφεΐνης στρατηγικά, 
για να σας βοηθήσει σε καίριες στιγμές» 
συμβουλεύει ο Νικ Λιτλχέλς, εκπαιδευτής 
ύπνου που έχει συνεργαστεί με με πολλές 
ποδοσφαιρικές ομάδες. 

Τελικά, κάνει καλό; 
Εδώ εμπλέκονται τα άλλα βιολογικά 

ενεργά συστατικά που περιέχονται σε ένα 
φλυτζάνι καφέ που αναφέρθηκαν νωρίτερα, 
δεδομένου του ότι η επιστήμη δεν έχει σαφή 
απάντηση στην ερώτηση αυτή. Υπάρχουν 
κάποιες μελέτες που υποστηρίζουν ότι 
η υπερβολική κατανάλωση μπορεί να 
συνδέεται με αυξημένο κίνδυνο καρκίνου 
ή καρδιακών προβλημάτων, ενώ άλλες 
έρευνες διαπιστώνουν πως μερικά φλιτζάνια 
την ημέρα είναι ευεργετικά. 

Σε μια μεγάλου εύρους αξιολόγηση – 
ομπρέλα του 2017 που περιλάμβανε πάνω 
από 200 μετα-αναλύσεις σημειώνεται: «Η 
κατανάλωση καφέ φαίνεται γενικά ασφαλής 
εντός των συνήθων επιπέδων πρόσληψης, 
και πιθανότατα ωφελεί την υγεία παρά τη 
βλάπτει».

Άλλη έρευνα του ίδιου έτους, ωστόσο, 
διαπίστωνε πως ο καφές συνδέεται με 
πιθανό μικρό κίνδυνο εμφάνισης διαφόρων 
μορφών καρκίνου, καρδιαγγειακών 
παθήσεων, Πάρκινσον και διαβήτη τύπου 2.

Ως προς τα μακροπρόθεσμα οφέλη 
της καφεΐνης, υπάρχουν ενδείξεις πως η 
επίδραση στην ψυχολογία μπορεί να είναι 
επωφελής συν τω χρόνω. Σε μετα-ανάλυση 
του 2016 διαπιστώθηκε πως η κατανάλωση 
καφεΐνης μείωσε τον κίνδυνο κατάθλιψης, 
ενώ φινλανδική μελέτη κατέδειξε κάτι 
ανάλογο με τον καφέ. 

Ο καφές μπορεί επίσης να βοηθήσει 
στην καύση λίπους, αλλά είναι πιο 
αποτελεσματικός σε συνδυασμό με την 
άσκηση. «Για να απαλλαγείτε από το λίπος, 
πρέπει να το σπάσετε από το κύτταρο και 
στη συνέχεια να το κάψετε. Η καφεΐνη έχει 
αποδειχθεί ότι αυξάνει τη λιπόλυση, δηλαδή 
το κομμάτι του σπασίματος» σημειώνει ο 
Νέλσον.

πώς δρα ακριβώς 
ο καφές στον 
ανθρώπινο 
οργανισμό; 

Τι συμβαίνει στο 
σώμα μετά από έναν 

πρωινό εσπρέσο; 
Και πόσο μπορούμε 

να πιούμε με 
ασφάλεια;

Η αλήθεια για την καφεΐνη
Πώς ο καφές επιδρά στο σώμα μας
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«Υπάρχουν μεγάλες περίοδοι μέσα 
στον χρόνο που βρίσκομαι στο εξωτερικό. 
Θέλω όμως πάντα, όταν δεν χρειάζεται να 
βρίσκομαι έξω, να επιστρέφω εδώ. Είναι 
σημαντικό για εμένα, για την ψυχή μου», λέει 
ο Διονύσης Γραμμένος.

Οταν συναντώ τον Διονύση Γραμμένο, 
έναν από τους πλέον διεθνείς Ελληνες της 
συμφωνικής μουσικής (και, ταυτόχρονα, 
έναν από τους νεαρότερους διευθυντές 
ορχήστρας), δεν ξέρω πώς να τον 
αντιμετωπίσω: ως έναν Ελληνα που 
σταδιοδρομεί στο εξωτερικό (ολόκληρο 
το 2022 διηύθυνε μόλις μία φορά εντός 
συνόρων, ενώ το 2023 το πρόγραμμά του 
δεν έχει καθόλου Ελλάδα) ή ως έναν διεθνή 
Ελληνα αρχιμουσικό που υποφέρει αν δεν 
διατηρεί στενή επαφή με την πατρίδα του; 
Εδώ, εξάλλου, ξεκίνησαν και αναπτύσσονται 
υπό την καθοδήγησή του δύο δικά του 
«παιδιά»: η Ελληνική Συμφωνική Ορχήστρα 
Νέων (η ΕΛΣΟΝ, από το 2017) και το 
νεοσύστατο Διεθνές Φεστιβάλ Κέρκυρας που 
έκανε πέρυσι τα πρώτα του βήματα. «Ναι, 
υπάρχουν μεγάλες περίοδοι μέσα στον χρόνο 
που βρίσκομαι στο εξωτερικό, ανάλογα με το 
πρόγραμμα και τις υποχρεώσεις. Θέλω όμως 
πάντα, όταν δεν χρειάζεται να βρίσκομαι 
έξω, να επιστρέφω εδώ. Είναι σημαντικό για 
εμένα και για τη ζωή μου. Για την ψυχή μου. 
Το βλέπω και ως ένα είδος πολυτέλειας, το 
να έχω τη δυνατότητα να παίρνω το καλύτερο 
που μπορώ από τον κάθε τόπο».

«Η πανδημία μου έδειξε πόσο εύθραυστη 
είναι η ζωή και μου έμαθε να κάνω καλύτερη 
διαχεί-ριση του χρόνου μου».

Παρ’ όλα αυτά η καριέρα του τα τελευταία 
χρόνια είναι χτισμένη εκτός Ελλάδας. «Δεν 
θα μπορούσε να γίνει διαφορετικά», μου 
λέει o 33χρονος αρχιμουσικός που στα 19 
χρόνια του απέσπασε το πρώτο βραβείο 
στον πανευρωπαϊκό διαγωνισμό νέων 
σολίστ της EBU στη Βιέννη παίζοντας με το 
κλαρινέτο του. Σήμερα, με την ιδιότητα του 
διευθυντή ορχήστρας, έχει δημιουργήσει 
ένα ισχυρό δίκτυο δεσμών και επαφών με 
μεγάλους μουσικούς οργανισμούς και χώρες 
σε Ευρώπη και βόρεια Αμερική. Το Ηνωμένο 
Βασίλειο, όπου περιόδευσε το 2022 ως 
αρχιμουσικός της English Touring Opera για 
την παραγωγή της «Λα Μποέμ» του Πουτσίνι 
και στο οποίο θα επιστρέψει τον Ιούνιο για να 
διευθύνει την «Cenerentola» του Ροσίνι, στη 
Nevill Holt Opera του Λονδίνου, είναι ένας 
από τους βασικούς «σταθμούς» αυτού του 
δικτύου. Τι απόσταση ανάμεσα στον μικρό 
Διονύση που μαγευόταν από το πέρασμα 
των φιλαρμονικών στα καντούνια της πόλης 

του και στον σημερινό, νέο άνδρα που κοιτάει 
με ήρεμη αυτοπεποίθηση αυτά που έχει 
πετύχει μέχρι σήμερα αλλά και όσα ανοίγονται 
μπροστά του. «Ξεκίνησα να μαθαίνω μουσική 
στα οκτώ μου χρόνια στην Κέρκυρα, μέσα 
από αυτό το σπουδαίο εκπαιδευτικό σύστημα 
που ίδρυσε τον 19ο αιώνα στον τόπο μας ο 
Νικόλαος Χαλικιόπουλος-Μάντζαρος.

Η εκπαίδευση παρεχόταν δωρεάν και το πιο 
σημαντικό ήταν το ότι η μπάντα μάς μάθαινε 
από μικρή ηλικία να συμπράττουμε με άλλους 
μουσικούς, να λειτουργούμε ως μέλη μιας 
ομάδας. Θυμάμαι πως ζήτησα ο ίδιος από 
τους γονείς μου να ξεκινήσω, καθώς το 
πέρασμα και ο ήχος των φιλαρμονικών μέσα 
στην πόλη ήταν ένα εντυπωσιακό θέαμα για 
τα παιδικά μου μάτια. Ξέρετε, όταν πάρεις την 
απόφαση να γίνεις μουσικός δεν είναι απλώς 
ότι θα βιοπορίζεσαι από τη μουσική· αυτή η 
απόφαση καθορίζει τα πάντα, πώς στήνει τη 
ζωή σου, την καθημερινότητά σου. Η μουσική 
σε στιγματίζει για πάντα.

Δεν πιστεύω ότι η μουσική δημιουργείται 
μέσω της υπακοής σε νόρμες, πιστεύω ότι 
ανακαλύπτεται. Τα μεγάλα έργα τέχνης δεν 
δημιουργήθηκαν από κανόνες.

– Γνωρίζω ότι αν και αγαπούσατε πολύ 
τη Φυσική, είχατε εξαιρετικές επιδόσεις 
και στα Μαθηματικά· αν δεν κάνω λάθος, 
είχατε λάβει και σχετικό βραβείο. αλήθεια, 
διακρίνετε αναλογίες ανάμεσα στα 
Μαθηματικά και τη μουσική;

– Τα Μαθηματικά μου άρεσαν πολύ, όπως 
και οι προκλήσεις που μου δημιουργούσαν, 
στο υψηλότερο βάθρο μέσα μου όμως είχα τη 
Φυσική. Αυτή με γοήτευε ακόμη περισσότερο 
γιατί χρησιμοποιούσε τα Μαθηματικά για 
να αποτυπώσει μεγάλες ιδέες και να μας 
εξηγήσει τους νόμους της φύσης. Η φαντασία 
πιστεύω ότι είναι ένα κοινό χαρακτηριστικό 
που απαιτούν τόσο τα Μαθηματικά όσο και 
η μουσική. Ολα βρίσκονται μπροστά στα 
μάτια μας, και οι αριθμοί και οι νότες, για 
να αποκτήσουν όμως κάποια συσχέτιση 
ή σημασία χρειάζεται να ενεργοποιηθεί η 
φαντασία μας και ένα βαθύτερο ένστικτο. 
Τα Μαθηματικά τα αισθανόμουν πάντα ως 
ένα μοναδικό εργαλείο που επιτρέπει στον 
άνθρωπο να καταγράφει φαινόμενα, να τα 
ερμηνεύει, με βάση τη δική του αντίληψη, και 
να τα μελετάει. Και η μουσική είναι ένα από 
αυτά τα φαινόμενα. Ξέρετε, δεν πιστεύω ότι 
η μουσική δημιουργείται μέσω της υπακοής 
σε νόρμες, πιστεύω ότι ανακαλύπτεται. 
Διαφορετικά μυαλά βρήκαν διαφορετικούς 
τρόπους και δρόμους να συνθέσουν μουσική. 
Τα μεγάλα έργα τέχνης δεν δημιουργήθηκαν 
από κανόνες, αντιθέτως οι κανόνες 

προέκυψαν από αυτά.
– Στη χώρα μας υπάρχει ένα «δέος» 

απέναντι στη λεγόμενη «σοβαρή» 
μουσική. πολλοί πιστεύουν ότι για να 
ακούσεις κλασική μουσική θα πρέπει 
να έχεις εκτεθεί από μικρός σε ανάλογα 
ακούσματα, διαφορετικά είναι ένα 
είδος που απευθύνεται σε «μύστες». Τι 
πιστεύετε εσείς;

– Τα Χριστούγεννα επέστρεψα στον Μπαχ 
και άκουσα αρκετά από τα έργα του. Είναι 
ασύλληπτο, σκεφτόμουν, το τι κατάφερε να 
δημιουργήσει στο πέρασμά του από τη ζωή 
και τι μαγικό τρόπο βρήκε για να ενώσει 
αυτές τις νότες. Μια αίσθηση μεταξύ γήινου 
και μεταφυσικού, με τόση απλότητα, αλλά και 
με τόσο βάθος ταυτόχρονα. Επομένως, σε 
καμία περίπτωση δεν πιστεύω ότι η μουσική 
αυτή γράφτηκε αποκλειστικά για «μύστες», 
σίγουρα όμως δεν είναι και χαλαρή ποπ 
μουσική διασκέδασης. Αλλά για να βιώσει 
κανείς το μεγαλείο της, όπως και για να 
αντιληφθεί τη μεγάλη αξία της τέχνης στη 
ζωή μας, θεωρώ ότι αρκεί να είναι ανοιχτός, 
να έχει περιέργεια και να γοητεύεται από 
αυτό το παιχνίδι της ανακάλυψης του νέου. 
Αφήνοντας τη μουσική αυτή να εισχωρήσει 
μέσα σου, νιώθεις ότι στον κόσμο υπάρχουν 
και άλλα επίπεδα, και άλλες διαστάσεις, πολύ 
ανώτερες από αυτές που αναγνωρίζεις ή 
βιώνεις μέσα στην καθημερινότητα.

– πώς οδηγείται κανείς στη διεύθυνση 
ορχήστρας; Εχουμε συνδέσει τη θέση 
του αρχιμουσικού με τεράστιες μορφές 
της μουσικής εκτέλεσης. Ξεχνάμε ότι οι 
περισσότεροι ξεκίνησαν να διευθύνουν 
σε νεαρή ηλικία. ποια είναι η δική σας 
φιλοσοφία;

– Θεωρώ ότι η μεγάλη αγάπη για την 
καθαυτό μουσική, ο θαυμασμός για τους 
συνθέτες, η αίσθηση της σύμπραξης, αλλά 
και μια πιο σφαιρική αντίληψη ως προς την 
τέχνη, σε οδηγούν στο να αναζητήσεις μια 
«άλλου επιπέδου» εμπλοκή με τα έργα. 
Τουλάχιστον έτσι ήταν για εμένα. Ενιωσα 
την ανάγκη να μελετήσω και μέσα στον 
χρόνο να αφήσω ένα δικό μου, προσωπικό 
αποτύπωμα στη μουσική που μιλάει στην 
καρδιά μου και που είναι λόγος ύπαρξης, 
μέσω της διαρκούς αυτής εξερεύνησης. Ως 

Για κάθε επισκευή 
του αυτοκινήτου σας 

επισκεφθείτε μας
Δευτέρα – παρασκευή: 

8:00 π.μ. – 6:00 μ.μ
Σάββατο: 

8:00 π.μ. - 2:00 μ.μ.
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H μουσική σε στιγματίζει για πάντα

μαέστρος επιδιώκω να βοηθώ ένα σύνολο 
να αποκτήσει ομοιογένεια, κοινή φαντασία 
για το έργο αλλά και ευαισθησία ως προς τις 
ποιότητες του ήχου.

– παραμένοντας, εν μέρει έστω, σε 
ελληνικό «περιβάλλον» έχετε ποτέ την 
αίσθηση ότι διοχετεύετε τις δυνάμεις 
σας σε ένα είδος που βρίσκεται σχεδόν 
στο περιθώριο της καλλιτεχνικής 
δημιουργίας με περιορισμένη απήχηση 
και αναγνωρισιμότητα;
– Επέλεξα να πορευθώ στη ζωή μου με κάτι 
το οποίο μου δίνει μια αίσθηση ολοκλήρωσης 
και όχι με βάση το αν είναι δημοφιλές ή όχι. 
Μια επιφύλαξη που υπάρχει προκύπτει 
από τον χαμηλό πήχυ που παρατηρώ σε 
ορισμένες περιπτώσεις, τόσο σε επίπεδο 
καλλιτεχνικού προγραμματισμού, όσο και 
στην ποιότητα εκτελέσεων των έργων. 
Απέχουμε πολύ ακόμη από το να συγκριθούμε 
με άλλες ευρωπαϊκές χώρες και να γίνει το 
καλλιτεχνικό προϊόν μας «ανταγωνιστικό» 
σε διεθνές επίπεδο, όσο κι αν υπάρχουν 
σημαντικές εξαιρέσεις. Δεν έχουμε καταφέρει 
να δομήσουμε μια δική μας ταυτότητα στο 
πεδίο αυτό και κατ’ εμέ είναι ξεκάθαρο ότι με 
τη λογική αυτή δεν πρόκειται να αποκτήσει 
και το είδος υψηλότερη απήχηση.
– Μια τελευταία ερώτηση: Πώς βλέπετε τη 
ζωή και τον κόσμο μας μετά την πανδημία;
– Η πανδημία μου έδειξε πόσο εύθραυστη 
είναι η ζωή και πόσα από αυτά που θεωρούμε 
ως δεδομένα στην καθημερινότητά μας, 
μπορούν να ανατραπούν μέσα σε μια στιγμή. 
Προσωπικά μου έμαθε να κάνω καλύτερη 
διαχείριση του χρόνου μου. Ξέρουμε πόσο 
εύκολο είναι οι επαγγελματικές υποχρεώσεις 
να υπερκαλύψουν άλλες ανάγκες πιο 
προσωπικές. Αναφέρομαι σε απλά πράγματα 
όπως ο ύπνος, η φυσική άσκηση, να βρεις 
χρόνο για να δεις κάποια αγαπημένα σου 
πρόσωπα, το διάβασμα. Η δική μου εμπειρία 
λέει ότι οι υποχρεώσεις δεν τελειώνουν ποτέ. 
Το δύσκολο είναι να βάλεις μια τελεία και να 
πεις στον εαυτό σου ότι αυτόν τον χρόνο 
θα τον αφιερώσω τώρα σε μένα· θα βγω να 
περπατήσω ή θα ετοιμάσω κάτι υγιεινό να 
φάω. Αυτά είναι πολύ ουσιαστικά πράγματα 
που είχαμε μάθει να παραμελούμε.
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